

စေးနည်းဝန်တိုသူတို့သည် နတ်ပြည်သို့ မရောက်နိုင်ကြကုန်။ လူ့မိုက်တို့သည် အလှူဒါနကို မချီးမွမ်းကြကုန်။ ပညာရှိသည်သာ အလှူဒါနကို ဝမ်းမြောက်နိုင်၏။ ထိုဝမ်းမြောက်မှုကြောင့်သာလျှင် ထိုပညာရှိသည် တမလွန်ဘဝ၌ ချမ်းသာရ၏။

လောကဝင် (ဓမ္မပဒ-၁၇၇)

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၃ ရက်

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၁)၊ အမှတ် (၀၉၆)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများစစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။

၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။

၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

(၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးရသည်ထက် ကြီးမားသည့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိသောကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် နိုင်ငံသားအားလုံးတွင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် အပြည့်အဝတာဝန်ရှိ

ချစ်ကြည်လေးစားရပါသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူအပေါင်းတို့ ဗိုတင်းနေထိုင်လျက်ရှိကြသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူအပေါင်းတို့ မောင်နှမများသည် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှု၊ ကိုယ်ပိုင်ဓလေ့ ခင်ဗျား- အား ကျန်းမာရွှင်လန်းပြီး ကောင်းကျိုးမင်္ဂလာအဖြာဖြာနှင့် ပြည့်ဝ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပြီး စည်းလုံး ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄)နှစ်မြောက် ကြပါစေကြောင်း ချစ်ကြည်လေးစားစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။ ညီညွတ်စွာ စုပေါင်းနေထိုင်ကြသည့် သမိုင်းကြောင်းအစဉ်အလာ လွတ်လပ်ရေးနေ့ နေ့ထူးနေ့မြတ်အခါသမယတွင် နိုင်ငံတော်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို ကောင်းများရှိခဲ့သည့်အပြင် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



(၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ အမျိုးသားဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

(၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲများကို နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း(Sports Complex)ရှိ သက်ဆိုင်ရာ အားကစားကွင်း/ အားကစားရုံများ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။ စာမျက်နှာ ၂ ကော်လံ ၃ ❖

ယနေ့ ၆ တ် စ ရာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့

စာမျက်နှာ - ၆

သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

စာမျက်နှာ - ၇

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်း

စာမျက်နှာ - ၁၂

အင်္ဂလန်ရှိ အလယ်တန်းကျောင်းများ၌ ပါးစပ်၊ နှာခေါင်းစည်းများ ပြန်လည်တပ်ဆင်ရမည်

စာမျက်နှာ - ၂၃

နိုင်ငံတော် ထာဝရတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် တစ်မျိုးသားလုံး၏ ဇွဲ၊ သတ္တိ၊ ညီညွတ်မှု

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ တည်ထောင်ရန်သည်လည်းကောင်း၊ တည်ထောင်ပြီးသည့်နိုင်ငံ ကမ္ဘာမြေပေါ်တွင် အရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းသည်လည်းကောင်း လွန်စွာခက်ခဲကြမ်းတမ်းလှသည်။ လွတ်လပ်၍ အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင်စိုးသော နိုင်ငံကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းသည် ယင်းနိုင်ငံတွင် မှီတင်းနေထိုင်ကြသည့် နိုင်ငံသားတိုင်း၏ တာဝန်ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံသားတို့အနက် တာဝန်မသိသူ၊ တာဝန် ငြင်းဆန်သူတို့အပြင် မိမိမွေးဖွားရာ၊ မိမိနေထိုင်ရာ ဇာတိနိုင်ငံကိုပင် ဆန့်ကျင်သူ၊ ဖျက်ဆီးသူတို့လည်း ရှိကြသည်ကို တွေ့နိုင်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့သည့် ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် ပါလက်စတိုင်းဒေသနွဲ့လည်း နိုင်ငံသစ်တစ်ခုပေါ်ပေါက်လာသည်။ ယင်းနှစ်မေလ ၁၄ ရက်တွင် ဂျူးလူမျိုးတို့က အစွဲရေးနိုင်ငံကို ထူထောင်လိုက်ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ မြေထဲပင်လယ် အရှေ့ဘက်ရှိ ပါလက်စတိုင်းကို စွန့်ခွာကာ နှစ်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေထိုင်ခဲ့ကြရသည့် ဂျူးလူမျိုးတို့က ၎င်းတို့၏ ဇာတိနေရာဆီသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက် နေထိုင်၍ ကိုယ်ပိုင်နိုင်ငံ ထူထောင်ရေးအတွက် မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီး တစ်ဆက် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ အစွဲရေးနိုင်ငံဟူ၍ ထူထောင်လိုက်သည်နှင့် ဘေးပတ်လည်တွင် ရှိနေသည့် အာရပ်တို့က ချက်ချင်းပင် ကျူးကျော်ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ကြသည်။ ထိုစဉ်က ဧရိယာစတုရန်းမိုင် ၈၀၀၀ ခန့်နှင့်လူဦးရေ နှစ်သန်းခန့်သာ ရှိသော အစွဲရေးကို သူ့ထက်အဆပေါင်း ၂၀၀ ခန့် ပိုမိုကြီးမားကျယ်ဝန်း ပြီး လူဦးရေ အဆ ၂၀ ခန့် ပိုမိုများပြားသည့် အာရပ်တို့က ဝိုင်းဝန်းတိုက်ခိုက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။

အစွဲရေးကို ကမ္ဘာမြေပေါ်တွင် မရှိအပ်သော နိုင်ငံအဖြစ် သတ်မှတ်ကာ စတင်တည်ထောင်ချိန်မှစ၍ မရပ်မနား တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် စစ်ပွဲကို ဂျူးလူမျိုးတို့ မဖြစ်မနေ ဆင်နွှဲခဲ့ရသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံအစွန့်ရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် တိုက်ပွဲဝင်ရခြင်းဖြစ်သည်။ ဆယ်စုနှစ်များနှင့်ချီ၍ စစ်ပွဲကြီးများ ဆင်နွှဲခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပြီး ၁၉၆၇ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် အင်အားချင်း ဘက်မညီသည့် ခြောက်ရက်စစ်ပွဲ၌ ပြတ်ပြတ်သားသား အနိုင်ရခဲ့ခြင်းနှင့်အတူ အစွဲရေးနိုင်ငံမှာလည်း ခိုင်ခိုင်မြဲမြဲ ရပ်တည်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ခြောက်ရက်စစ်ပွဲတွင် အစွဲရေးကို ပင်လယ်ထဲသို့ မောင်းချမည်ဟု ကြိမ်းဝါးလာသည့် အီဂျစ်၊ ဆီးရီးယား၊ ဂျော်ဒန် နိုင်ငံတို့အပြင် အီရတ်၊ မော်ရိုကို၊ အယ်ဂျီးရီးယား၊ လစ်ဗျား၊ ကူဝိတ်၊ တူနီးရှား၊ ဆူဒန်နှင့် ပါလက်စတိုင်းတို့ကလည်း တပ်များစေလွှတ်ကာ ဝိုင်း၍ ဆွမ်းကြီးလောင်းခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သော်လည်း ခြောက်ရက်စစ်ပွဲအပြီးတွင် အီဂျစ်ထံမှ ဂါဇာကမ်းခြေဒေသနှင့် ဆိုင်းနိုင်းကျွန်းဆွယ်၊ ဂျော်ဒန်ထံမှ ဂျေရုဇလင် အရှေ့ပိုင်းပါဝင်သည့် အနောက်ဘက်ကမ်းဒေသ၊ ဆီးရီးယားထံမှ ဂိုလန်ကျွန်းမြင့်တို့ အစွဲရေး၏ သိမ်းပိုက်ခြင်းကို ခံလိုက်ရပြီး အစွဲရေး၏ပိုင်နက်နယ်နိမိတ် သုံးဆခန့် ပိုမိုကျယ်ဝန်းသွားခဲ့သည်။ အစွဲရေးနိုင်ငံ၏ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ ဂျူးလူမျိုးတို့အတွက် လုံခြုံရေးနှင့် ဇာတိပညာဂုဏ်မာနတို့ကို မြင့်မားစွာ လွှင့်ထူနိုင်ခဲ့သည်။

ဆယ်စုနှစ်များစွာ ကြာပြီးသည့်နောက်တွင် အစွဲရေးနိုင်ငံကို အသက်သွေးချွေးတို့ဖြင့် ရင်းနှီးတည်ထောင်ခဲ့သည်။ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းခဲ့သည့် မျိုးဆက်များ မရှိတော့။ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အနေဖြင့် နိုင်ငံကို ခက်ခဲကြမ်းတမ်းစွာ ထူထောင်ခဲ့ရသည့် ဘိုးဘွားမိဘတို့၏ ခံစားချက်မျိုး မရှိကြတော့သည့်အပြင် နားလည်းမလည်၊ ခံယူချက်များလည်း အလျှင်မရှိကြတော့ဟု ဆိုသည်။ ထို့အပြင် ဘိုးဘွားမိဘတို့၏ မျိုးချစ်စိတ်ကိုပင် မျက်ကန်းမျိုးချစ်ဟူ၍ ဝေဖန်မှုများနှင့် ဆန့်ကျင်မှုများလည်း ပေါ်ထွက်လာသည်ဟု ဆိုသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့်သက်တမ်းတူဖြစ်သော အစွဲရေးနိုင်ငံ တည်ထောင်မှုမှ မိမိတို့သင်ခန်းစာယူယူရာ အများအပြားပင်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများကို တုံ့ပြန်ရင်ဆိုင်ကာ လူမျိုးများ ရှင်သန်ရေးနှင့် နိုင်ငံထာဝရတည်တံ့ရေးအတွက် တစ်မျိုးသားလုံး၏ ဇွဲ၊ သတ္တိ၊ စွန့်လွှတ်စွန့်စားမှုနှင့် စုစည်းညီညွတ်မှုတို့ပင် ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ တွင်လည်း သင်ခန်းစာယူ၊ အတုယူ၍ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ပါစေကြောင်း။ ။

လွတ်လပ်မြန်ပြည် အစွန့်ရှည်အောင်

- * ထီးကျိုးစည်ပေါက်၊ သူ့လက်အောက်၌ ရောက်ခဲ့ဖူးသည်၊ မြန်မာပြည်တည့် ရာသီများစွာ၊ နှစ်များစွာပင် မြန်မာပြည်ကြီး၊ သောကမီးနှင့် ငိုညည်းရှိုက်ငင်၊ သမိုင်းစဉ်ဝယ် အိမ်ရှင်ဖြစ်လျက်၊ ဧည့်သည်လက်၌ မျက်နှာငယ်ညှိုး၊ အဖြစ်ဆိုးနှင့် သက်ဆိုးရှည်ခဲ့ရလေသည်။
- * သက်ဆိုးရှည်ခိုက်၊ အမှောင်တိုက်ဝယ် ငိုရှိုက်နွံနစ်၊ ကျွန်အဖြစ်မှ အနှစ်မခံ၊ လွတ်အောင်ကြံလော့ မြန်မာပြည်မွေး၊ မြန်မာ့သွေးတို့ အရေးကြီးကာ၊ သွေးနီကြလော့ ရှမ်းကတစ်သွင်၊ ကရင်တခြား ကယားတဖြာ၊ ဗမာတစ်သီး သွေးမစည်းမူ မနီးပေသေး၊ လွတ်လပ်ရေးဟု လေးနက်ကြံဆ၊ ချင့်ချိန်ကြရန် မြန်မာ့တပ်မတော်၊ ဇာနည်မော်တို့ လှစ်ဖော်ညွှန်ပြခဲ့သည်တကား။
- * ထိုသို့ညွှန်ပြ၊ လိုက်နာကြသော် နီးထလျှံဖိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်တို့ ပြည့်သိပ်ခဲ့သည်၊ မြန်မာပြည်တည့် ညီညွတ်ခြိမ့်အုန်း၊ တစ်ပြည်လုံးတွင် စုရုံးတော်လှန်၊ အောင်ပွဲခံသည် အောင်လံနီရဲလေမှာဝဲ။ လွတ်လပ်မြန်ပြည်ခြိမ့်ခြိမ့်သဲ။
- * ဪ...လွတ်လပ်မြန်ပြည်၊ အစွန့်ရှည်အောင် မြန်ပြည်မှာဖွား၊ သွေးချင်းများတို့ ထားလော့သတိ၊ ရှိလော့သစ္စာ ခိုင်မြဲပါလော့ ဘယ်မှာရန်သူ၊ ဘယ်မူမိတ်ဆွေ တွေဝေမဲ့ကင်း၊ ရှုမြင်ခြင်းဖြင့် ပြည်တွင်းအားသာ၊ ကိုးစားပါမှ အနာဂတ်ဆီ တို့တိုင်းပြည်။ လွတ်လပ်ရေးသည် အစွန့်ရှည်။ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်နိုင်လိမ့်မည်။ ။

(၇၄-နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့ကိုဂုဏ်ပြုလျက်) မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး

◆ ရှေ့ဖိုးမှ အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲများသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အားကစားဝါသနာရှင်များ တက်ရောက် ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားရုံ(B)၌ ဘော်လီဘော (အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်အဖြစ် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်း၊ ဘော်လီဘော (အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်အဖြစ် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ယင်းနောက် ဘော်လီဘော (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ တို့တွင် အကောင်းဆုံး စပေးဘော ဆု၊ အကောင်းဆုံးပင့်ထောင်ဆု၊ အကောင်းဆုံး ရိုက်ခုပ်ဆု၊ အကောင်းဆုံး ပိတ်ဆို့ဆု၊ အကောင်းဆုံး ခုခံဆယ်မဆု၊ ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံး အားကစားသမားဆုရရှိကြသူများကို ဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုငွေကျပ် တစ်သိန်းစီ ချီးမြှင့်သည်။ ဆက်လက်၍ ဘော်လီဘော ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ဘော်လီဘော (အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယဆုရ



ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းနှင့် ပထမဆုရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်က လည်းကောင်း၊ ဘော်လီဘော (အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယဆုရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပထမဆုရ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံကလည်းကောင်း ဆုများ ချီးမြှင့်သည်။(အပေါ်ပုံ) ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားရုံ(C)၌ ပိုက်ကျော်ခြင်း (အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲစဉ် အဖြစ် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းနှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဒုတိယဆုရ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံကလည်းကောင်း၊ ပထမဆုရ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက လည်းကောင်း ဆုများချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် ဖူဆယ်အားကစားရုံ၌ ဖူဆယ် (အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်အဖြစ် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဒုတိယဆုရ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပထမဆုရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် လူငယ် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်က ဆုများ ချီးမြှင့်သည်။ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် နံနက် ၇နာရီမှစ၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်း၌ အပြေး(ကျား/မ) မိတာ ၁၀၀၊ ၂၀၀၊ ၄၀၀၊ ၈၀၀ ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပပြုလုပ်သွား မည်ဖြစ်ပြီး နံနက် ၈ နာရီမှစ၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း၌ လွန်ဆွဲ (အမျိုးသား) တတိယလုပွဲ ပွဲစဉ်အဖြစ် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းနှင့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအသင်း၊ လွန်ဆွဲ (အမျိုးသား) ဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ အသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်း၊ လွန်ဆွဲ (အမျိုးသမီး) ဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် တတိယလုပွဲ ပွဲစဉ်အဖြစ် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့က လည်းကောင်း၊ (ဗိုလ်လုပွဲ) ပွဲစဉ်အဖြစ် သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းတို့က ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မြန်မာ့ရိုးရာ ဆံရစ်ဝိုင်းအလှ

ဓာတ်ပုံ - မြဇော်

နိုင်ငံတော်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို လိုလားကြတဲ့ တိုင်းချစ်၊ ပြည်ချစ်၊ နိုင်ငံချစ်၊ ပြည်သူလူထုကိုချစ်တဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ အင်အား သည်သာ အဓိကဖြစ်ပါတယ်။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝ သော ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးတဲ့နိုင်ငံတော်၊ ခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ နိုင်ငံတော်၊ မြန်မာရဲ့ အနာဂတ်ကို မြန်မာတိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုရဲ့ ဆန္ဒနှင့်အညီ တည်ဆောက်နိုင်တဲ့ နိုင်ငံတော်ကို ရိုးသားတဲ့နိုင်ငံရေးနဲ့ ကျွန်တော်တို့ တည်ဆောက်ကြပါမယ်။ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထုအားလုံးက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြဖို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ လေးလေး နက်နက် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါတယ်။

[နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၁-၈-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ (၆)လပြည့် နိုင်ငံတော်တွင်ထမ်းဆောင် ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်]

❖ ရှေးဦးမှ

ရှေးပဝေသဏီကပင် ကိုယ့်ထီးကိုယ့်နန်းကိုယ့်ကြွန်းဖြင့် ကမ္ဘာ အလယ်တွင် လွတ်လပ်၍ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်သည့် နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဝင့်ထည်စွာ ရပ်တည်ခဲ့ကြပါသည်။

သို့ရာတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလွှမ်းမိုးကြီးစိုးလာသော ကိုလိုနီ စနစ်ဆိုးကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း အချို့သောနိုင်ငံများကဲ့သို့ (၁၉)ရာစု နှောင်းပိုင်းမှစ၍ ကိုလိုနီနယ်ချဲ့တို့၏ မတရား ကျူးကျော် သိမ်းပိုက်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး နိုင်ငံတော်၏လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာ အာဏာကို လက်လွတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရပါသည်။

အေးအတူပူအမျှ အတူတကွ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ခဲ့ကြသည့်ပြည်ထောင်စု ဖွား တိုင်းရင်းသားများသည် စည်းလုံးညီညွတ်သော ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကိုလိုနီနယ်ချဲ့တို့ကို သက်စွန့်ကြိုးပမ်း တွန်းလှန် တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ပြန်လည် ရယူနိုင်ခဲ့ကြပြီး ယခုအခါ (၇၄)နှစ်တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးရန်အတွက် ရက်ပိုင်း လပိုင်းမျှသာ ကြာမြင့်နိုင်သော်လည်း ဆုံးရှုံးသွားသည့်လွတ်လပ်ရေးကို ပြန်လည်ရယူရန်အတွက် ကြိုးပမ်းရာတွင် နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြာမြင့် ခဲ့ရပါသည်။ အသက်ပေါင်းများစွာလည်း ပေးဆပ်ခဲ့ရပါသည်။ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတွင် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးရသည်ထက် ကြီးမားသည့်ဆုံးရှုံးမှု မရှိသောကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး အတွက် နိုင်ငံသားအားလုံးတွင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် အပြည့်အဝ တာဝန်ရှိပါသည်။

❖ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိစေရေးအတွက် စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ကြိုးပမ်း ဖော်ဆောင်ရယူ၍ ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး ဘက်စုံထောင့်စုံမှ ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေး ပြန်လည်ရရှိခဲ့ပြီးနောက် နယ်ချဲ့တို့၏ နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော်အုပ်ချုပ်ခဲ့သည့် တောင်တန်းမြေပြန့် သွေးခွဲ အုပ်ချုပ်ခဲ့မှုကြောင့် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်း ညီအစ်ကိုမောင်နှမ အချင်းချင်းတို့အကြား ယုံကြည်မှုလျော့နည်းခဲ့ပြီး သံသယစိတ်ဓာတ် များဖြင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်လာကာ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအား ထိပါးလာခဲ့ပါသည်။ ထိုအချိန်တွင် ဖဆပလအဖွဲ့ သည်နိုင်ငံ၌ အား အကောင်းဆုံးသော နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ကြီးဖြစ်ခဲ့သော် လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ခေါင်းဆောင်များအတွင်း သဘောထား ကွဲလွဲမှုများကြောင့် နိုင်ငံ အခြေအနေများ ယိမ်းယိုင်ခဲ့ရပါသည်။ ဖဆပလအတွင်း ကွန်မြူနစ်၊ ဆိုရှယ်လစ်၊ ပြည်သူ့ရဲဘော်အစရှိသော နိုင်ငံရေးခံယူချက်မတူသည့် အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် စုစည်းတည် ဆောက်နိုင်ခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် အစုအဖွဲ့လိုက် သဘော ထားကွဲပြားမှု၊ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးကိုးကွယ်မှုဆိုင်ရာ တည်ဆောက်မှုတို့ကြောင့် စည်းရုံးရေးပြိုကွဲခဲ့ရသည်။ အကျိုးဆက်အားဖြင့် ဖဆပလအတွင်း

သူတစ်လူ၊ ငါတစ်မင်း အုပ်စုကွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး တိုင်းပြည်သည် ဘေးကျပ်နံကျပ်ဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။

နောက်ပိုင်းတွင်လည်း ထိုကဲ့သို့နိုင်ငံရေးအယူအဆနှင့် အယူဝါဒ ကွဲပြားမှုအမျိုးမျိုးကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ပဋိပက္ခတို့ကြောင့် နိုင်ငံ တော်၏ တည်ငြိမ်ရေးပါ ထိပါးလာခဲ့သည့်အပြင် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီး ၇၄ နှစ် ရှိပြီဖြစ်သော်လည်း ထိုပဋိပက္ခများအား ဖြေရှင်းနေရသဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၊ ဒေသတွင်း နိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ကျစေမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါသည်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက ကိုလိုနီစနစ်ဆိုး၏ ခါးသီးသော အတိတ်သမိုင်းအတွေ့အကြုံများကို သင်ခန်းစာယူကာ နိုင်ငံတော်၏အကျိုးကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ရာတွင် မတရားသွေးထိုး လှုံ့ဆော်မှုများ၊ ဖိအားပေးမှုများကို အမြဲသတိပြုကြရန် လိုအပ်ပါ သည်။ မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုးနှင့် ဘာသာသာသနာတို့အပေါ် သစ္စာစောင့် သိပြီး ရင့်ကျက်သည့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ် အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို နိုင်ငံသားတိုင်းက သမိုင်းပေး တာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ခံယူ၍စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့မှသာ မြန်မာနိုင်ငံသည် လွတ်လပ်သော အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံအဖြစ် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ ရပ်တည်သွားနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစီဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရား မျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုကို ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားများအကြား အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှုများဖြင့် တည်ဆောက် ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

- ◆ မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုးနှင့် ဘာသာသာသနာတို့အပေါ် သစ္စာစောင့်သိပြီး ရင့်ကျက်သည့် အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို နိုင်ငံသားတိုင်းက သမိုင်းပေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ခံယူ၍စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် သွားကြရမည်
- ◆ သို့မှသာ မြန်မာနိုင်ငံသည် လွတ်လပ်သော အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ကမ္ဘာ တည်သရွေ့ ရပ်တည်သွားနိုင်မည်

စာမျက်နှာ ၄ သို့

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိစေရေးအတွက် စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်ရယူ၍ ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး ဘက်စုံ ထောင့်စုံမှ ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာ၌ ဒီမိုကရေစီအသွင် ကူးပြောင်းရေးလမ်း ကြောင်းမှန်ပေါ်တွင် ဆက်လက်ရှင်သန်ထွန်းကားနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်နှင့်အတူ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးက တစ်သွေးတည်း၊ တစ်သားတည်း ပူးပေါင်းဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံသည်တည်နေရာ၊ ရာသီဥတုကောင်းနှင့် ရေခဲမြေခဲကောင်းရှိသော နိုင်ငံတစ်ခုပင် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ရှိပြီးသား ၎င်းကဲ့သို့ သဘာဝအခြေခံကောင်းများကို လူသားအရင်းအမြစ်နှင့် ပေါင်းစပ်၍ စနစ်တကျအကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့သာမက ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံရေး အင်အားစုများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအားလုံး တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းပါဝင်၍ ပြည်တွင်း စီးပွားရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းတို့အား အားတက်သော ဆောင်ရွက်နိုင်ပါလျှင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ မလွဲမသွေ ရရှိခံစားနိုင် မည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစိုးရသည် နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလမ်းစဉ်အဖြစ် နိုင်ငံတော်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာပေးရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်နေပါသည်။ နိုင်ငံတော်သာယာဝပြောရေးဆိုရာ၌ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်း ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးတို့ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အတွက် နိုင်ငံတော်က ကျင့်သုံးနေသည့်/ ကျင့်သုံးရန်ရည်မှန်းထားသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်နှင့် ဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုတို့ (Political Culture) သဘာဝဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျင့်သုံးနေသည့်/ ကျင့်သုံးရန် ရည်မှန်းထားသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်မှာ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ဖြစ်ပါသည်။

ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးနိုင်ရန်အတွက် လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်း အလိုက်၊ အဖွဲ့အစည်းအလိုက် နိုင်ငံရေးအသိအမြင်များ အားကောင်း ရန် လိုအပ်ပါသည်။ အားလုံးပါဝင်နိုင်သော၊ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကိုယ်စားပြုမှုကို ဖော်ထုတ်နိုင်သော နိုင်ငံရေးစနစ်တည်ဆောက်မှု လိုအပ်ပါသည်။ ၎င်းအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူလူထု၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိုထိခိုက်စေ သည့် NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ အကြမ်းဖက် လှုပ်ရှားမှုများအားလည်း ထိရောက်စွာဟန့်တားနိုင်ရေး ပြည်သူလူထု နှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသားအားလုံးက စုစည်းတည်ထောင် ထားသည့် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှု တောင့်တင်းခိုင်မာရေးသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထု၏ အမျိုးသားရေးအကျိုးစီးပွားပင် ဖြစ်ပါသည်။ ကိုလိုနီခေတ်က ၎င်းတိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပျက်ပြား၍ ကျွန်ုပ်တို့အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်နည်းတူ မျက်မှောက် ကာလ၌လည်း ခေတ်သစ်ကိုလိုနီဒီမိုကရေစီ ညီနောင်တိုင်းရင်းသား အချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုပြုကြံ့၍ မြန်မာနိုင်ငံကို ၎င်းတို့ လိုသလိုခြယ်လှယ်ခွင့်ရရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်သည်ကို သတိရှိကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် အယူအဆ၊ အယူဝါဒကွဲပြားမှုတို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည့် ပြည်တွင်းလက်နက် ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ သွေးကွဲမှုများချုပ်ငြိမ်း၍ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ သည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြ ပါဟု တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျေးလက်နေပြည်သူ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိပြီး အဓိကအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှာ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးကို အခြေခံ သည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူလူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုး

○ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအား ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်အောင် ကြိုးပမ်း ရင်း တိုင်းပြည်၏ပကတိအရှိတရား လိုအပ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လမ်းစဉ်ကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်

○ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်း ညီအစ်ကိုမောင်နှမ များအားလုံး စစ်မှန်သော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ ချစ်ခင်ညီညွတ်စွာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် အထူးအရေးကြီးလိုအပ်

တိုးတက်ရေးအတွက် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအား ဦးစားပေးဆောင်ရွက် လျက် ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာ၌ စားရေရိက္ခာသည် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်ပြီး လူသားထုအသက်ရှင်နေထိုင်ရေးအတွက် နေ့စဉ်သုံးစွဲနေရသဖြင့် လိုအပ်ချက် အမြဲရှိနေသော ပစ္စည်းများဖြစ်ပါသည်။

စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များသုံး၍ အထွက်နှုန်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး၊ စက်မှုလယ်ယာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေး ရည်မှန်းချက်များကို အင်တိုက်အားတိုက် လက်တွဲညီညီ ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ ထိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလမ်းစဉ်သည် နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအရှိတရား လိုအပ်ချက်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့အချိန်တွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအား ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသော ကာလဖြစ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအား ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်အောင် ကြိုးပမ်း ရင်း တိုင်းပြည်၏ပကတိအရှိတရား လိုအပ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လမ်းစဉ်ကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါ သည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်း ညီအစ်ကို မောင်နှမများအားလုံး စစ်မှန်သော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ ချစ်ခင်ညီညွတ်စွာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် အထူးအရေးကြီး လိုအပ်ပါသည်။

စစ်မှန်စွာစည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရား မျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်နှင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွား ရေး၊ လူမှုရေးဦးတည်ချက်(၉)ရပ်တို့ကို ဆက်လက်အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက တွေ့ကြုံရသမျှ အခက်အခဲများနှင့် အနှောင့်အယှက်များကို စုပေါင်းအင်အားဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားသွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့မှသာ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စောင့် ရှောက်ဖော်ဆောင်ရွက် ကောင်းမွန်သန့်ရှင်းသော အစိုးရတစ်ရပ်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုပုံစံပေါ်ထွန်းလာစေမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ် (Knowledge Age)ဖြစ်သည် နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် “ပညာသည်သာ၊ အခရာ” ဖြစ်လျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဆဲ နိုင်ငံအနေဖြင့် ပညာကို အခြေပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေး (State Building)နှင့် တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေး (Nation Building) ကို ဆောင်ရွက်နိုင်မှ ခေတ်နှင့်အညီ၊ ကမ္ဘာနှင့်အမီ ရင်ပေါင်တန်း လျှောက်လှမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဖွံ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြဋ္ဌာန်းချက် ၃၆၆ ၌ “နိုင်ငံသားတိုင်းသည် နိုင်ငံတော်က ချမှတ် ထားသော ပညာရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့်အညီ (က) ပညာသင်ကြား ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ (ခ) ဥပဒေဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းသည့် မသင်မနေရ အခြေခံ ပညာများကို သင်ကြားရမည်။” ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံသားတိုင်း၊ ကျောင်းနေရွယ် ကလေးငယ်တိုင်း KEG+9 (အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့်) အဆင့် ပြီးဆုံးသည်အထိ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်

လျက်ရှိပါသည်။ ၎င်း KEG+9 အဆင့်အထိ အခြေခံပညာရေး ပြီးဆုံး မှသာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများကို အနည်းဆုံးဆက်လက် သင်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက နိုင်ငံ အနာဂတ်ကို ရှေးရှုပြီး တက်ကြွစွာ ဝိုင်းဝန်းအားပေးကြပါရန် နှိုးဆော် လိုပါသည်။

ပညာရေးသည် လောကဓံကို ကြုံတွေ့ကြရသည့်အခါ အောင်မြင်စွာ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်စေရန် လိုအပ်သော စိတ်နှင့် ရုပ်လက္ခဏာများ တည်ဆောက်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ တစ်နည်းအား ဖြင့် ပညာတတ်လျှင် ကျန်းမာအောင်နေတတ်လာလိမ့်မည်။ ပညာတတ်လျှင် ချမ်းသာအောင် နေတတ်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပညာတတ်များ ပေါ်ကြွယ်ဝရေး၊ ပညာကိုအခြေခံသည့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာရှိသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပေါ်ထွက်လာစေရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြပါမည်။ မိမိတို့ ပြည်သူပြည်သားများ၏ စွမ်းပကားဖြင့် နိုင်ငံတော်တိုးတက်အောင် ဆက်လက်စွမ်းဆောင်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

- သို့ဖြစ်၍
- ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေး၊
 - စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စောင့် ရှောက်ဖော်ဆောင်ရွက် ကောင်းမွန်သန့်ရှင်းသော အစိုးရ တစ်ရပ်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုပုံစံ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး၊
 - နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စစ်မှန်သော ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ တိုင်းရင်းသားအားလုံးစည်းလုံး ချစ်ခင်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊
 - ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး လိုလားတောင့်တနေသည့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်ရေးဟူသော ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေး ဦးတည်ချက်(၄)ရပ်ကို အလေးအနက်ခံယူပြီး နိုင်ငံတော်၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ခိုင်မာသည့်သန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါရန် မိမိတို့သည်သမိုင်းတစ်ကွေ့တွင် စည်းလုံး ညီညွတ်မှုပြုကြံ့ခဲ့ခြင်း၊ အင်အားတောင့်တင်းသည့် အမြဲတမ်း တပ်မတော်တစ်ရပ်မရှိခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် သူ့ကျွန်ဘဝနှင့် ရှင်သန် ခဲ့ရသည့် ဘိုးဘွားဘီဘင်များ၏ဖြစ်စဉ်များကို သင်ခန်းစာယူလျက် လွတ်လပ်ရေး၏တန်ဖိုးကို သိရှိနားလည်ကြပါရန် မျိုးဆက်သစ် များအနေဖြင့် အတိတ်မှဖြစ်စဉ်များအပေါ် ဆင်ခြင်တုံတရားထားလျက် မိမိတို့ရရှိထားသော လွတ်လပ်ခြင်း၏တန်ဖိုးကို သိရှိနားလည်ကာ အမိနိုင်ငံတော်၏အကျိုးကို စွမ်းဆောင်နိုင်သလောက် ကိုယ်စီကိုယ်စီ စွမ်းဆောင်သွားကြစေရေး တိုက်တွန်းလျက် သဝဏ်လွှာပေးပို့အပ်ပါ သည်။

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်
ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဗိုလ်ရှင်ရင်ပြင်တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂) ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပမည်။

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကျင်းပရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မောင်မောင်နိုင်၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်စိုးတင့်နိုင်၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ဦးထွန်းအုံ၊ ဦးအောင်ကျော်ထွန်း၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဒေါက်တာ အေးထွန်း၊ ဦးမင်းထိန်း၊ ဦးဇော်အေးမောင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ချိတ်ကပ်အလေးပြုခဲ့ကြ

ရှေးဦးစွာ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို နေပြည်တော်၌ ဗိုလ်ရှင်ရင်ပြင်တွင် ကျင်းပမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်း သမ္မတကြီး စပ်ရွှေသိုက်၊ သမ္မတကြီး ဒေါက်တာ ဘဦးနှင့် သမ္မတကြီး မန်းဝင်းမောင်တို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် သက်တမ်းကာလအတွင်း ဗိုလ်ရှင်အခမ်းအနားများကို ကျင်းပခဲ့ကြပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် (၆၇) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ဗိုလ်ရှင်အခမ်းအနားကို တစ်ဖန်ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဗိုလ်ရှင်အခမ်းအနားများကို ကျင်းပသည့် ရည်ရွယ်ချက်မှာ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ဂုဏ်ယူအလေးအနက်ထားသောအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အဖွဲ့အစည်း ပေါင်းစုံက နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးများအား ချိတ်ကပ်အလေးပြုခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုနှစ် ကျင်းပမည့် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဗိုလ်ရှင်ရင်ပြင်တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နေပြည်တော်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ရာ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂) တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ယခုကဲ့သို့ အစည်းအဝေး ခေါ်ယူခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်များကိုလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရမည့် အခန်းကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်က Virtual စနစ်ဖြင့် အစည်း အဝေးခေါ်ယူ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကျင်းပရေးကော်မတီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်တို့က အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကျင်းပရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ က ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ဗိုလ်ရှင်အခမ်းအနား မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ Powerpoint ကို ပြန်လည်ပြသကာ ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပမည့် အခမ်းအနားကိုလည်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက်

လုပ်ဆောင်ရမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်က အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကော်မတီဖွဲ့စည်းထားရှိမှု၊ ဆက်ကော်မတီဖွဲ့စည်းရန်လျာထားမှုနှင့်လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ က ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း ပြီး ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကျင်းပရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးမှာကြား ခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

ပုပ္ပားတောင်ဒေသ အမျိုးသားအဆင့် ဘူမိဥယျာဉ်ကို ဘူမိနယ်မြေ ၁၅ နေရာဖြင့် အဆိုပြုသွားမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

အမျိုးသားအဆင့် ဘူမိဥယျာဉ် ဆိုင်ရာကော်မတီ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်ရုံး အင်ကြင်းခန်းမ၌ ကျင်းပမည်။

အလားအလာ အကောင်းဆုံးဖြစ်

အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသား အဆင့် ဘူမိဥယျာဉ်ဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်း ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဦးခင်မောင်ရီက UNESCO သည် ကမ္ဘာ့ဘူမိဥယျာဉ် (Global Geopark) အစီအစဉ်ကို ၂၀၀၁ တွင်စတင်ခဲ့ပြီး လက်ရှိနိုင်ငံပေါင်း ၄၄ နိုင်ငံတွင် ကမ္ဘာ့ဘူမိဥယျာဉ် ၁၆၉ ခု ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကမ္ဘာ့ဘူမိဥယျာဉ်အဖြစ် သတ်မှတ်ခံရရန် အလားအလာကောင်း များ ပိုင်ဆိုင်သည့် နေရာအများ အပြားရှိသည့်အနက် ပုပ္ပားတောင် ဒေသသည် အလားအလာ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီ အမျိုးသားအဆင့် ဘူမိဥယျာဉ်ဆိုင်ရာကော်မတီ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အကောင်းဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ အဆင့်ဘူမိဥယျာဉ်အဖြစ် အမည် စာရင်းအဆိုမပြုမီ အမျိုးသား အဆင့် ဘူမိဥယျာဉ်အဖြစ် ဦးစွာ သတ်မှတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ပုပ္ပားတောင် ဒေသ အမျိုးသားအဆင့် ဘူမိ ဥယျာဉ်ကို ဘူမိနယ်မြေ (Geosite)

၁၅ နေရာဖြင့် အဆိုပြုသွားမည် ဖြစ်ပြီး ယင်းနေရာများတွင် မီးတောင်ကျောက်မျိုးများ၊ ချော် ကျောက်များ၊ အင်ကြင်းကျောက် မျိုးများ၊ ကျောက်ရိုးရှိသတ္တဝါများ၏ ကျောက်ဖြစ် ရုပ်ကြွင်းများနှင့် စီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများစွာကို တွေ့ရှိ လေ့လာနိုင်မည့်အပြင် ဒေသခံ

များ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဓလေ့ ထုံးထမ်းများကိုလည်း လေ့လာ နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။ အတူယူစရာဖြစ်လာစေမည့် အမျိုးသားအဆင့် ဘူမိ ဥယျာဉ်အဖြစ် ဖော်ထုတ်ဆောင် ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဘူမိခရီးသွား လာရေး Geotourism လုပ်ငန်း

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေပြီး အဆိုပါ ဒေသများအား တန်ဖိုးထား ကာကွယ်ထားမှုကို လာရောက် သည့် ခရီးသွားဧည့်သည်များအား ပြသနိုင်မည့်အပြင် နောင်လာ နောက်သား များအတွက်လည်း အတူယူစရာဖြစ်လာစေမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ဘူမိဥယျာဉ်သည် ကျယ်ပြန့်သော နယ်မြေတစ်ခုကို လွှမ်းခြုံပြီး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မှု သိမြင် နိုးကြားမှုနှင့် စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစသည့် ဒေါက်တိုင် ၃ ခုအပေါ် အခြေခံ နေသည့်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဌာနအဖွဲ့အစည်း များ၊ ပညာရပ်နှင့် သုတေသန ဆိုင်ရာ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသာ အောင် မြင်မှုပန်းတိုင်သို့ ရောက်ရှိနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး

ထို့နောက် တက်ရောက်လာ ကြသည့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက အကြံပြု ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် လေ့လာ သုံးသပ်ခြင်း၊ လိုအပ်ချက်များ ကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခြင်း၊ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်သည်။ အစည်းအဝေးသို့ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက်ကြပြီး UNESCO အမျိုးသား ကော်မရှင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဘူမိသိပ္ပံ အသင်းအဖွဲ့ဝင်များက Virtual စနစ်ဖြင့် တက်ရောက် ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အမျိုးသားအဆင့် ဘူမိဥယျာဉ် အဆိုပြုလွှာမူကြမ်းကို မြန်မာ နိုင်ငံ ဘူမိသိပ္ပံအသင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌ ကလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြ သည်။

အစည်းအဝေးသို့ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက်ကြပြီး UNESCO အမျိုးသား ကော်မရှင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဘူမိသိပ္ပံ အသင်းအဖွဲ့ဝင်များက Virtual စနစ်ဖြင့် တက်ရောက် ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့၌ ကျရောက်သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံ ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာများ အသီးသီးပေးပို့ကြပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ထံသို့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၊ ဘုရင်မင်းမြတ် ပရယ်ဘတ် ဆမ်ဒက် ပရယ် ဘိုရီနစ် နိုရီဒွန် သီဟာမိုနီ ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် အစဉ်အလာအရ ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများရှိပါသည်။ အာဆီယံဒေသတွင်း ဖိုရမ်မှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို များစွာတန်ဖိုးထားရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံက ဆက်လက်၍ ကတိကဝတ်ပြုပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်သာယာဝပြောရေးအတွက် ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ထံသို့ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၊ သမ္မတ မစ္စတာ ဗလာဒီမာ ပူတင် ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် မိမိအနေဖြင့် အဆွေတော်ထံသို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါသည်။

မြန်မာ - ရုရှား ဆက်ဆံရေးသည် အစဉ်အလာရှိသော ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုတို့ဖြင့် ဖော်ကျူးထားပါကြောင်း၊ ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေး ခိုင်မာစေရေးကို ရှေးရှု၍ နှစ်နိုင်ငံ အတူတကွ ကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုများမှတစ်ဆင့် မိမိတို့ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံရေး၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ သိပ္ပံနည်းပညာနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား အခြားသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ယခုထက် ပိုမိုတိုးမြှင့် ဖော်ဆောင်သွားနိုင်လိမ့်မည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ယုံကြည်ပါသည်။

အဆွေတော် ကျန်းမာ၍ အောင်မြင်မှုများ ရရှိပါစေကြောင်းနှင့် မြန်မာပြည်သူပြည်သားအပေါင်း ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ထံသို့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက် အာခါ မိုဟာ ဆီနာ ပါတိုင်း တွဲချို ဟွန်ဆင် ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့် မြန်မာပြည်သူ များထံသို့ မိမိမှ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စကားနှင့် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတို့အကြားရှိ ရေရှည်တည်တံ့ သော နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ကာလများအတွင်း ပိုမိုခိုင်မာလာမှုနှင့် အလေးထား ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအပေါ် မိမိအနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ယူထားသော ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ အမျိုးသားပြန်လည်စည်းလုံးညီညွတ် ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်းသာမက နိုင်ငံတကာ၏ ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်ရေးနှင့် စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်အတူ လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

မကြာမီကာလအတွင်း အဆွေတော်အား မြန်မာနိုင်ငံ၌ တွေ့ဆုံရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိပြီး အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည်အလေးထား လျက်ရှိပါကြောင်း ထပ်လောင်းဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များက ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့၌ ကျရောက်သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယ တွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်ထံ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာများ အသီးသီးပေးပို့ကြပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံသို့ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂျီ လစ် ရော့ဗ် ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် မိမိအနေဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါသည်။

မြန်မာ- ရုရှား ဆက်ဆံရေးသည် အစဉ်အလာအရ ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် အပြန်အလှန် လေးစားမှု၏ လက္ခဏာများကို ဖော်ဆောင် ထားပါသည်။ နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းမျက်နှာစာများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးမြှင့်လျက် နှစ်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနများအကြား ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုခိုင်မာစေရန် မျှော်လင့် ပါသည်။ ကဏ္ဍစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို တိုးမြှင့်ခြင်းသည် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုသာမက အာရှ-ပစိဖိတ် ဒေသ အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို ထိန်းသိမ်းရန် အထောက်အကူ ဖြစ်စေမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ထံသို့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန မစ္စတာ ပရက်ဆုတ်ခွန် ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄) နှစ်မြောက်

လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့် မြန်မာပြည်သူများ ထံသို့ ကမ္ဘောဒီးယားပြည်သူများကိုယ်စား မိမိမှ ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။

မကြာသေးမီက ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသို့ အလုပ်သင်္ဘောခရီးစဉ် လာရောက်ခဲ့သည့် အဆွေတော်၏ ခရီးစဉ်သည် မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုစေခဲ့သဖြင့် ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် သာယာဝပြောစေရေးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်အတွက် မိမိတို့၏ အခြေခံမူများကို ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏အခြေအနေကို ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ရေးအတွက် အကူအညီပေးသွားရန် မြန်မာ နိုင်ငံအပါအဝင် အခြားအာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အတူတကွ လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ထပ်လောင်းအတည်ပြုပါသည်။

အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည် အလေးထားလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံသို့ ဆားဘီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ နီကိုလာ ဆဲလ်လာကောဗစ်ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယတွင် ဆားဘီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား မိမိအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ တိုးတက်

ပါစေကြောင်းနှင့် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်း အပ်ပါသည်။

ဘက်မလိုက်လှုပ်ရှားမှုစတင်သည့် အချိန်ကတည်းက မြန်မာနိုင်ငံ နှင့် ဆားဘီးယားနိုင်ငံအကြား အစဉ်အလာအရ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးသည် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများအကျိုးအတွက် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးမြှင့်နိုင်ရန် ခိုင်မာသည့် အခြေခံအုတ်မြစ် ဖြစ်ပါသည်။ ဘဲလ်ဂရီတ်မြို့တွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁-၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် ဘက်မလိုက်လှုပ်ရှားမှု နှစ် (၆၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့်ကျင်းပသော အဆင့်မြင့် အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အဆွေတော်ကိုယ်တိုင် ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ထပ်မံပြောကြား လိုပါသည်။

ဆားဘီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် နယ်မြေ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်သမတ်တည်း ပြောင်းလဲမှုမရှိသည့် ထောက်ခံမှုအတွက် ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါ ကြောင်းနှင့် အနာဂတ်တွင်လည်း ယင်းသို့ ဆက်လက်ထောက်ခံနိုင်ရန် မျှော်လင့်ပါသည်။

မိမိအနေဖြင့် အဆွေတော်အား ချစ်ကြည်အလေးထားလျက်ရှိပါ ကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ထံသို့ ကိုရီးယားဒီမိုကရက်တစ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ရီဆောင်န့်ဂွန် ထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသဝဏ်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၄) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါ သမယအတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း နှင့် အဆွေတော်၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများ အောင်မြင်ပါစေရန် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂ / ၂၀၂၂
၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၃ ရက်
(၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များကို ချီးမြှင့်အပ်နှင်းလိုက်သည် -

တပ်မတော်ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်သတ္တိဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့

သူရဲဘွဲ့

- ၁။ ကြည်း ၃၁၇၅၀ ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်မျိုးကျော် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်
- ၂။ ကြည်း ၆၀၈၀၃ ဗိုလ်မှူး သန့်ဇင်ဦး စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေးတပ်
- ၃။ လေ ၃၅၇၇ ဗိုလ်မှူး သန်းထွန်းလင်း အမှတ်(၄၅)ကင်းထောက်လေယာဉ်အုပ်
- ၄။ ၇၈၈၀၉၆ ဒုတိယအရာခံဗိုလ် ဇော်လတ် စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေးတပ်

စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ

ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့

- ၁။ ကြည်း ၂၅၈၂ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဇော်မျိုးတင် တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ်၊ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ်ရုံး
- ၂။ ရေ ၃၄၇၄ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့် စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ)၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ရေ)
- ၃။ ကြည်း ၂၅၉၆၀ ဗိုလ်ချုပ် အောင်အောင် တိုင်းမှူး၊ အနေကတောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်
- ၄။ ကြည်း ၂၅၀၉၉ ဗိုလ်ချုပ် ထင်လတ်ဦး တိုင်းမှူး၊ အနေကတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်
- ၅။ ကြည်း ၂၃၁၆၈ ဗိုလ်ချုပ် အောင်လင်းထွန်း ဒုတိယဝန်ကြီးကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- ၆။ ကြည်း ၂၀၉၁၅ ဗိုလ်ချုပ် လှမြင့်စိုး တွဲဖက်စစ်ရေးချုပ်၊ စစ်ရေးချုပ်ရုံး
- ၇။ ကြည်း ၁၉၃၉၃ ဗိုလ်ချုပ် မျိုးမြင့် ဒုတိယတပ်မတော်စစ်ဆေးရေး အရာရှိချုပ်၊ တပ်မတော်စစ်ဆေးရေး အရာရှိချုပ်ရုံး
- ၈။ ကြည်း ၂၀၈၇၁ ဗိုလ်ချုပ် သောင်းနိုင် တွဲဖက်စစ်ဥပဒေချုပ်၊ စစ်ဥပဒေချုပ်ရုံး
- ၉။ ကြည်း ၂၀၄၃၂ ဗိုလ်ချုပ် တိုးရီ ဒုတိယတပ်မတော်စစ်ဘက်ရေးရာ လုံခြုံရေး အရာရှိချုပ်၊ တပ်မတော် စစ်ဘက်ရေးရာ လုံခြုံရေးအရာရှိချုပ်ရုံး
- ၁၀။ ကြည်း ၂၀၃၄၁ ဗိုလ်ချုပ် မျိုးအောင် ဒုတိယကာကွယ်ရေးပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေး အရာရှိချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရေးအရာရှိချုပ်ရုံး
- ၁၁။ ကြည်း ၂၀၉၀၇ ဗိုလ်ချုပ် စိုးမင်းဦး ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ခိုးတပ်ဖွဲ့ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး
- ၁၂။ လေ ၁၉၇၁ ဗိုလ်ချုပ် စိုးအောင် ဌာနချုပ်မှူး၊ လေကြောင်းအတတ်သင် လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်

အလင်္ကာကျော်စွာဘွဲ့

- ၁။ ဦးရဲဒွေး ရုပ်သေးပညာရှင်
- ၂။ ဦးအောင်တင်ဝင်း ဇာတ်သဘင်ပညာရှင်

တပ်မတော်ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်သတ္တိဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်

သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်

- ၁။ လေ ၃၅၈ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ဇေယျာထွန်း အမှတ်(၄၅) ကင်းထောက်လေယာဉ်အုပ်
- ၂။ ကြည်း ၃၈၂၉၃ ဗိုလ်မှူး နိုင်ဘိုဘို အမှတ်(၈၂)ခြေလျင်တပ်ရင်း
- ၃။ ကြည်း ၄၁၆၁၃ ဗိုလ်မှူး ဇေယျာမင်းထွန်း အမှတ်(၈၃)ခြေလျင်တပ်ရင်း
- ၄။ ကြည်း ၇၃၅၃၅ ဗိုလ်ကြီး နေဇင်ထိုက် အမှတ်(၁၃)ခြေလျင်တပ်ရင်း
- ၅။ တ-၁၉၈၈၅၁ ဒုတိယအရာခံဗိုလ် မင်းမင်းထိုက် တပ်မတော်စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေး အကူတပ်
- ၆။ ၂၇၄၂၃ အုပ်စွဲတပ်ကြပ်ကြီး သိန်းနိုင် တနင်္သာရီရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်
- ၇။ ၉၉၂၆၇၀ တပ်ကြပ်ကြီး ခိုင်ကိုလတ် စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေးတပ်
- ၈။ တ-၃၁၀၀၀၉ တပ်ကြပ်ကြီး သူရထွန်းအောင် စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေးတပ်
- ၉။ တ-၄၀၁၇၂ တပ်ကြပ် ဝင်းကျော် အမှတ်(၈၃)ခြေလျင်တပ်ရင်း
- ၁၀။ တ-၄၇၃၂၉ ဒုတိယတပ်ကြပ် လင်းလင်း အမှတ်(၉၀၅)စစ်မြေပြင် အင်ဂျင်နီယာတပ်ရင်း
- ၁၁။ တ-၄၉၃၉၅၀ ဒုတိယတပ်ကြပ် လဲလျန်ဆန်း အမှတ်(၁၃)ခြေလျင်တပ်ရင်း
- ၁၂။ တ-၅၂၃၇၇၇ ဒုတိယတပ်ကြပ် ဇော်ထွန်း အမှတ်(၆)စစ်မြေပြင်ဆေးတပ်ရင်း
- ၁၃။ တ-၅၄၇၃၃၈ ဒုတိယတပ်ကြပ် ဘုန်းနိုင်ဦး အမှတ်(၁၃၉)ခြေလျင်တပ်ရင်း
- ၁၄။ တ-၅၆၈၀၁၇ ဒုတိယတပ်ကြပ် နေအောင် အမှတ်(၈၃)ခြေလျင်တပ်ရင်း

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့တပ်ဖွဲ့ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်သတ္တိဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ရဲ့သူရဲတံဆိပ်

- ၁။ ရဲ ၂၆၇၉ ယာယီရဲမှူးကြီး ဇော်သန်း မှုခင်းရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂။ ဦးထက်အောင်လင်း လက်ထောက်အထွေထွေမန်နေဂျာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန
- ၃။ ဒေါက်တာ မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
- ၄။ ရဲ ၄၉၁၈ ရဲမှူး ကျော်မင်းထွန်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅။ ရဲ ၆၉၅၀ ရဲမှူး သန်းလွင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၆။ ဦးစန်းအေး မန်နေဂျာ(စီမံ) လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
- ၇။ ရဲ ၇၆၇၇ ဒုတိယရဲမှူး အောင်သူရ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၈။ ရဲ ၇၆၈၅ ဒုတိယရဲမှူး တင်မောင်လတ် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၉။ ဦးဝေဖြိုးသန့် လက်ထောက် အင်ဂျင်နီယာ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
- ၁၀။ လ ၁၄၄၃၄၆ ရဲအုပ် တင်ချို ချင်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၁။ လ ၂၃၂၀၅ ရဲအုပ် သက်အောင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၂။ လ ၂၃၄၀၆၇ ရဲအုပ် ကျော်နိုင်ဦး ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၃။ လ ၂၄၀၅၂ ရဲအုပ် အမွန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၄။ လ ၂၆၄၃၁၅ ရဲအုပ် မြတ်ဇွဲမာန်ကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၅။ လ ၁၆၄၄၄၃ ဒုတိယရဲအုပ် သိန်းနိုင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၆။ လ ၁၂၅၂၂၆ ရဲအရာခံ ငွေမြင့်ဦး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၇။ လ ၁၄၄၆၂၄ ရဲအရာခံ မြင့်နိုင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၈။ လ ၁၄၆၇၇၆ ရဲအရာခံ အောင်အောင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၁၉။ လ ၁၅၀၄၈၈ ရဲအရာခံ တင်ထွန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၀။ လ ၁၇၈၈၄၇ ရဲအရာခံ ဇော်မင်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၁။ လ ၁၈၁၉၁၈ ရဲအရာခံ အေးလွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၂။ လ ၁၈၈၄၄၂ ရဲအရာခံ သန့်ဇင်ဦး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၃။ ဦးသန်းနိုင် ဌာနခွဲစာရေး ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- ၂၄။ လ ၁၅၀၈၈၃ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ဇော်ဇော် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၅။ လ ၁၇၁၉၁၄ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး အောင်ကျော်သိန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၆။ လ ၁၈၁၃၈၇ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး အောင်ဇော်ဝင်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၇။ လ ၁၈၁၈၂၂ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး လှမောင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၈။ လ ၁၈၁၉၇၄ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ရဲနိုင်စိုး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၂၉။ လ ၂၀၂၁၇၂ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး မောင်ဇော် ကယားပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၀။ လ ၂၀၄၂၃၇ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး သန်းထွန်းဦး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၁။ လ ၂၁၁၁၄၃ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ဇော်မင်းဦး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၂။ လ ၂၁၈၉၇၆ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ခွန်သစ်တော့ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၃။ လ ၁၉၂၂၄၄ ရဲတပ်ကြပ် ဇော်မင်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၄။ လ ၁၉၃၄၃၆ ရဲတပ်ကြပ် အိုက်လျှံ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၅။ လ ၂၀၈၀၁၁ ရဲတပ်ကြပ် ပြုံးဝေ ကယားပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၆။ လ ၂၁၇၄၁၀ ရဲတပ်ကြပ် ထက်ပိုင်စိုး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၇။ လ ၂၁၈၉၆၁ ရဲတပ်ကြပ် ရဲမင်းထွန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၈။ လ ၂၅၅၂၁၆ ရဲတပ်ကြပ် ရန်ပိုင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၃၉။ လ ၂၅၇၅၁၅ ရဲတပ်ကြပ် သူရအောင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၀။ လ ၂၅၉၃၀၃ ရဲတပ်ကြပ် အောင်ဖြိုးဟိန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၁။ လ ၂၃၁၀၉၆ ရဲတပ်ကြပ် ကျော်မင်းထွန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၂။ လ ၂၅၉၂၃၆ ရဲတပ်ကြပ် မော်နိုင်ဦး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၃။ လ ၁၆၄၇၀၂ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ထွန်းသိန်းမောင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၄။ လ ၂၅၅၇၈၆ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ကျော်စွာမင်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၅။ လ ၂၅၇၆၀၃ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ခွန်သာယာ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၆။ လ ၂၃၀၅၉၉ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် နန္ဒ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၇။ လ ၂၃၁၁၉၂ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ချစ်ဖွယ် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၈။ လ ၂၃၃၉၂၂ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် အောင်ကျော်ထွန်း ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၄၉။ လ ၂၄၀၃၅၁ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ဌေးရီ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၀။ လ ၂၄၈၆၀၉ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် တမ်ထန်း ချင်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၁။ လ ၂၅၀၆၆၁ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ညီညီစိုး ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၂။ လ ၂၅၆၉၂၀ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် အောင်ကိုကိုဇော် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၃။ လ ၂၅၇၈၈၄ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ထိုက်လင်းအောင် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၄။ လ ၂၅၈၇၈၆ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် ခွန်ညွန့်ဝေ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၅။ လ ၂၅၉၈၄၄ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် မျိုးကို ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
- ၅၆။ လ ၂၆၁၅၅၁ ရဲဒုတိယတပ်ကြပ် စိုးထက် ရှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ	အကြီးတန်းစာရေး	မိုးကုတ်မြို့နယ်	၅၁၇။	ဦးရန်နောင်ဦး	အငယ်တန်းစာရေး	နတ်မောက်မြို့နယ်
၄၇၇။	ဦးမျိုးမြင့်အောင်	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန	၅၁၈။	ဒေါ်အေးအေးပြုံး	(ရပ်/ကျေး) အငယ်တန်းစာရေး	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
၄၇၈။	ဦးဌေးဝင်း	စက်ခေါင်းမောင်း - ၃	၅၁၉။	ဦးကျော်မျိုးနိုင်	(ရပ်/ကျေး) အငယ်တန်းစာရေး	မြိုင်မြို့နယ်
၄၇၉။	ဦးသန်းဌေးအောင်	GSE Operator(Mech-4)	၅၂၀။	ဒေါ်ဌေးနွယ်	(ရပ်/ကျေး) အငယ်တန်းစာရေး	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
၄၈၀။	ဦးကျော်စိုးဝင်း	လွှဲသွေးအဆင့်(၃)	၅၂၁။	ဒေါ်အိဖြိုးစု	(ရပ်/ကျေး) အငယ်တန်းစာရေး	ရေဦးမြို့နယ်
၄၈၁။	ဒေါ်စောစန္ဒာရွှေ	အကြီးတန်းစာရေး	၅၂၂။	ဦးကျော်မျိုး	(ရပ်/ကျေး) လက်ထောက်မူလတန်းပြ	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
၄၈၂။	ဦးသန်းဌေး	ဒုတိယအလယ်တန်းပြ	၅၂၃။	ဒေါ်အေးသူဇာ	လက်ထောက်မူလတန်းပြ	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၈၃။	ဒေါ်သန်းသန်းဆင့်	ဒုတိယအလယ်တန်းပြ	၅၂၄။	ဦးဇော်မိုး	လက်ထောက်မူလတန်းပြ	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၈၄။	ဒေါ်သွယ်သွယ်ဝင်း	ဒုတိယအလယ်တန်းပြ	၅၂၅။	ဦးသော်သော်သွင်	အငယ်တန်းစာရေး	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၈၅။	ဒေါ်ခင်သက်ညို	ဒုတိယအလယ်တန်းပြ	၅၂၆။	ဦးဝင်းအောင်ရှိန်	ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်-၂	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၈၆။	ဒေါ်ခင်မျိုးသက်	ဒုတိယအလယ်တန်းပြ	၅၂၇။	ဒေါ်မာမာအောင်	သားဖွားဆရာမ	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၈၇။	ဒေါ်ဇော်မြင့်ဇော်	ဒုတိယအလယ်တန်းပြ	၅၂၈။	ဒေါ်ထိပ်တင်ထွေး	ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင် -၃	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၈၈။	ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ဌေး	ဒုတိယမူလတန်းပြ	၅၂၉။	ဦးနန်းသိမ်း	ယာဉ်မောင်း-၅	ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်
၄၈၉။	ဦးအောင်သီဟ	ဒုတိယမူလတန်းပြ	၅၃၀။	ဦးအာကာဆောင်း	စက်မှုကျွမ်းကျင်-၅	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
၄၉၀။	ဒေါ်မူမူဆွေ	ဒုတိယမူလတန်းပြ	၅၃၁။	ဦးသက်ပိုင်ထွန်း	စက်ခေါင်းမောင်း-၅	ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၉၁။	ဒေါ်သဲမာဦး	အမျိုးသမီးကျန်းမာရေးဆရာမ	၅၃၂။	ဦးဇော်မင်းသန်း	ယာဉ်မောင်း	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၉၂။	ဦးအောင်မြတ်ထွန်း	ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်-၁	၅၃၃။	ဦးဝေယံလင်း	ယာဉ်မောင်း-၅	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား
၄၉၃။	ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ထွေး	ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင်-၃ (ဆေးစပ်)				ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
၄၉၄။	ဦးဝေမင်းထက်	အငယ်တန်းစာရေး				မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်
၄၉၅။	ဦးဝင်းကျော်သူ	အငယ်တန်းစာရေး	၅၃၄။	ဒေါ်သန်းသန်းစိုး	သန့်ရှင်းရေးအကူ	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
၄၉၆။	ဒေါ်စန်းစန်းဝေ	အငယ်တန်းစာရေး	၅၃၅။	ဦးသီဟကျော်	ညစောင့်	ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်
၄၉၇။	ဒေါ်ထန်းရောင်	အငယ်တန်းစာရေး	၅၃၆။	ဦးဝေယံစိုး	လုပ်သား	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
၄၉၈။	ဦးဝင်းမင်းစိုး	အငယ်တန်းစာရေး	၅၃၇။	ဦးခင်မောင်ဦး	အစောင့်	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန
၄၉၉။	ဦးကျော်ထက်အောင်	အငယ်တန်းစာရေး	၅၃၈။	ဦးအောင်သိုက်	အစောင့်/သန့်ရှင်းရေး	ဘုတလင်မြို့နယ်တရားရုံး
၅၀၀။	ဒေါ်ဆွေဇင်ဝင်း	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၃၉။	ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်	ရုံးအကူ	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
၅၀၁။	ဦးဝေတင့်အောင်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၀။	ဦးရန်နိုင်စိုး	အထွေထွေလုပ်သား	ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
၅၀၂။	ဦးမြတ်ကို	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၁။	ဦးသိန်းဌေးကြွယ်	ညစောင့်	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
၅၀၃။	ဦးစောစောဝါး	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၂။	ဒေါ်သီတာဝင်း	အထွေထွေလုပ်သား	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
၅၀၄။	ဦးကျော်မျိုးထွန်း	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၃။	ဦးနိုင်လင်းဦး	ဆေးခန်းစောင့် (နေ့စား)	ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
၅၀၅။	ဦးကျော်ဝင်းနိုင်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၄။	ဦးဒေဝကျော်	နေ့စား	မိုးတာလေးစည်ပင်၊ ကသာမြို့နယ်
၅၀၆။	ဦးဝင်းဟန်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၅။	ဦးရဝေအောင်	(စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့)	
၅၀၇။	ဦးတင်ထွန်း	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၆။	ဦးမောင်လင်း	နေ့စား	မုံရွာစည်ပင်
၅၀၈။	ဦးအေးလွင်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၇။	ဦးဖြိုးသန့်အောင်	(စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့)	
၅၀၉။	ဦးလူမော်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၈။	ဒေါက်တာလှကြွယ်	နေ့စား	စိုင်ပြင်စည်ပင်
၅၁၀။	ဒေါ်မြတ်မြတ်ထွေး	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၄၉။	ဦးကျော်ငြိမ်း	အဖွဲ့ဝင်	မန္တလေးခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့
၅၁၁။	ဦးညီညီထွေး	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၅၀။	ဦးတင်မောင်ဝင်း	အဖွဲ့ဝင်	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၅၁၂။	ဦးအေးသွင်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၅၁။	ဦးမြမောင်	အဖွဲ့ဝင်	မလိုင်မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့
၅၁၃။	ဦးသူရကျော်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၅၂။	ဦးညွန့်အောင်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၅၁၄။	ဦးစိုးတင့်	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၅၃။	ဦးစိုးအောင်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	အောင်မြေသာစံမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
၅၁၅။	ဦးခိုင်စံလင်း	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၅၄။	ဦးလှမြင့်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	အဖွဲ့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၅၁၆။	ဦးကျောက်ခဲ	အငယ်တန်းစာရေး (ရပ်/ကျေး)	၅၅၅။	ဦးစိုင်းခင်ဝင်း	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ကျောက်ကြီးမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊
			၅၅၆။	ဦးအောင်ဝင်း	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
			၅၅၇။	ဦးရာဇာဝင်းရွှေ	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	စီသောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ရွှေကျမြို့နယ်
			၅၅၈။	ဦးကျော်ဇော်မင်း	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ဟိုက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်
			၅၅၉။	ဦးသန်းအောင်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	နောင်နန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်
			၅၆၀။	ဦးအွမ်မာန်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ငှေ့ရမ်းကျေးရွာအုပ်စု၊ မြဝတီမြို့နယ်
			၅၆၁။	ဦးကျော်ဦး	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ငှေ့ရမ်းကျေးရွာအုပ်စု၊ မြဝတီမြို့နယ်
			၅၆၂။	ဦးသိန်းထွန်း	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ရွာကြီးကျေးရွာအုပ်စု၊ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်
			၅၆၃။	ဦးမြတ်ကျော်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ ဘုရားသုံးဆူမြို့
			၅၆၄။	ဦးကျော်စံမြင့်	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	(၃)ရပ်ကွက်၊ ကမမောင်းမြို့
			၅၆၅။	ဦးထွန်းမြင့်ဦး	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	ခွဲလုံကျေးရွာအုပ်စု၊ မင်းတပ်မြို့နယ်
			၅၆၆။	ဦးအောင်လဲ	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး	အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ အရောင်တော်မြို့နယ်
						သလ္လာရပ်ကွက်၊ မုံရွာမြို့နယ်
						မုံရွာကျေးရွာအုပ်စု၊ မုံရွာမြို့နယ်
						ကြို့ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဘုတလင်မြို့နယ်
						တွင်းတော်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဘုတလင်မြို့နယ်
						ငပယင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဘုတလင်မြို့နယ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် ဆေးပညာနီးနွယ်တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များနှင့်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းသည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် ဆေးပညာနီးနွယ်တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန Covid-19 Central Command Centre အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၏ နောက်ဆုံးနှစ် အမ်ဘီဘီ အက်စ်အပိုင်း(ခ)(၆/၂၀၁၈)နှင့် နောက်ဆုံးနှစ် ဘီဒီ အက်စ် (၁/၂၀၁၉) (နောက်ဆက်တွဲ)သင်တန်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး အောင်မြင်သူများအား အလုပ်သင်ဆရာဝန်အဖြစ် တာဝန်ချထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယနှစ် အမ်ဘီဘီအက်စ်(၁/၂၀၁၉)၊ တတိယနှစ် အမ်ဘီဘီအက်စ် (၆/၂၀၁၉) နှင့် နောက်ဆုံးနှစ် အမ်ဘီဘီအက်စ်အပိုင်း(က)(၆/၂၀၁၉) (နောက်ဆက်တွဲ) သင်တန်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ခဲ့ပြီး စာမေးပွဲများစစ်ဆေးရန် စီစဉ်ထားပါကြောင်း။

ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်များကို စဉ်ဆက်လျှောက်ဖွဲ့စည်းထုတ်နိုင်ရေး အတွက် ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် ဆေးပညာနီးနွယ် တက္ကသိုလ်များ၏ နောက်ဆုံးနှစ်(ဘွဲ့ကြို)သင်တန်း များအားလုံးကိုလည်း ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ တက္ကသိုလ် များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့ စေရေးအတွက် ပါမောက္ခချုပ်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး လိုပါ၍ အစည်းအဝေးခေါ်ယူရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောက်ဆုံးနှစ်သင်တန်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများနှင့် မြန်မာ့

ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားတို့တွင် ကြေညာထားပြီးဖြစ်ပြီး မိမိတို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပိုမိုသိရှိစေရန်အတွက် ကျောင်းသား လက်ခံမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ် အလိုက်ထပ်ဆင့်ကြေညာပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အခြားဝန်ကြီးဌာနအောက် ရှိ တက္ကသိုလ်များလည်း ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး မထိုးနှံရသေးသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းလာရောက်အပ်နှံချိန် တွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ရေးအတွက် တက္ကသိုလ် အလိုက် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် ကုသရေး/ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ နောက်ဆုံးနှစ်သင်တန်းများ သည် ဆေးလက်တွေ့သင်ကြားရေးကိစ္စများ ပါဝင် နေသည့်အတွက်ကျောင်းသားကျောင်းသူများနေထိုင် ရေး၊ စာသင်ခန်းများကောင်းမွန်စွာ ပြင်ဆင်ထား ရှိရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များတွင် အစစအရာရာ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ သင်ကြားရေးဆေးရုံကြီးများ၏ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ နှင့် ညှိနှိုင်းပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စာသင်ကြားလို မှု၊ ကျောင်းတက်ရောက်လိုမှုများကို တက္ကသိုလ်နှင့်



ဆေးရုံများရှိ သင်ကြားရေးဆရာ ဆရာမများက ပိုင်းဝန်းပိုင်းကူညီပေးစေလိုကြောင်း၊ အမြင်ကျယ်ကျယ် သတိရှိရှိ သင်တန်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့်လည်း နောက်ဆုံးနှစ် သင်တန်းတက်ရောက် အောင်မြင်ပြီးဆုံးပါက မကြာမီအချိန်တွင် ဆရာဝန်ပညာရပ်ဖြင့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကာ နိုင်ငံတော် အကျိုး၊ မိဘပြည်သူများအကျိုးကို သယ်ပိုးနိုင်မည် ဖြစ်သဖြင့် သင်တန်းပြီးဆုံးအောင် မပျက်မကွက် တက်ရောက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နောက်ဆုံးနှစ် (ဘွဲ့ကြို)သင်တန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာပြန် လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားသည့် ကိစ္စ၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ၊ သင်ကြားရေးဆိုင်ရာကိစ္စ နှင့် ဆရာအင်အားခန့်ထားရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စနှင့်

ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များကို ပြောကြားခဲ့ပြီး ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်က သင်တန်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရာတွင် လိုအပ်မည့်ကိစ္စရပ်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၊ သွားဘက် ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်များ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး တက္ကသိုလ်၊ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးဘက် ဆိုင်ရာနည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၊ သူနာပြု တက္ကသိုလ်များနှင့် အခြေခံကျန်းမာရေး တက္ကသိုလ်၊ မကွေးနှင့် တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်တို့မှ ပါမောက္ခချုပ်များက ဘွဲ့ကြိုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ် နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့်လိုအပ် ချက်များကို တင်ပြဆွေးနွေးရာ တက်ရောက်လာ ကြသူများက အကြံပြုဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးဘဂျမ်း၏ ခေတ်အမြင် ကာတွန်း



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်း နှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေး အတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် မြဝတီ ကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ ကုမ္ပဏီ တစ်ခု၊ ယာဉ်စီးရေ တစ်စီးဖြင့် အောက်ဆီဂျင် (အရည်) Bowser ယာဉ် တစ်စီးဖြင့် တန် ၂၀ တို့ကို တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောက်ဆီ ဂျင် (အရည်) Bowser ယာဉ်တစ်စီးမှာ မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေးတင်သွင်း ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ နေ့စဉ် စစ်ဆေးထုတ်ပေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃
အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ပစ္စည်းများကို ရေကြောင်း၊ လေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ် လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေး ထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်၌ ရန်ကုန် ဆိပ်ကမ်းများမှ Infusion Set ၂၂၀၀၀၊ Blood Transfusion Set ၅၅၀၀၀၊ Regulator Set ၁၀၀၀၀၊ ဆေးဝါးမျိုးစုံ ကိုးမျိုး၊ စုစုပေါင်း ၁၄၈၉၁ ဒဿမ ၇၁ K စု၊ နယ်စပ် (မြဝတီ၊ ချင်းရွှေဟော်) တွင် ကုမ္ပဏီသုံးခုတို့မှ Syringe ၁၂၄၆၄ ခု၊ Infusion ၂၄၂၀၊ Apron ၁၀၀၀၀



Pai Ampu Powder For Injection တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ၂၁၄၄၀၊ Diclo Injection ၁၆၈၈၀၊ သတင်းရရှိသည်။
Liquid Oxygen ၁၅၃၃၈ m^၃ သတင်းစဉ်

စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံများ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံများ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်း လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဌာနခွဲ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံများ၏ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်-

စဉ်	သင်တန်းအမည်	ဖွင့်လှစ်မည့်ရက်
(က)	ဒုတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)	(၁၀-၁-၂၀၂၂)
(ခ)	ပထမနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)	(၁၀-၁-၂၀၂၂)

၂။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးပါက ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးကြောင်း ကတ်ပြားနှင့်အတူ ကျောင်းအပ်ချိန်တွင် သတင်းပို့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကာကွယ်ဆေး မထိုးနိုင်သေးပါက ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အမြန်ဆုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား ဖုန်း ၀၆၇-၃၄၁၀၅၈၈ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

ရေဦးမြို့နယ် ပလူဇာတိုက်နယ်ဆေးရုံမှ ရေဦးမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်မည့်ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင်လာသည့် လူနာတင်ယာဉ် နှစ်စီးကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်သဖြင့် လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီးပျက်စီးကာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းနှစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးမြို့နယ် ပလူဇာတိုက်နယ် ဆေးရုံမှ ဘုတလင်မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင်လာသည့် လူနာတင်ယာဉ် နှစ်စီးကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်သဖြင့် လူနာတင်ယာဉ် တစ်စီးပျက်စီးကာ ကျန်းမာရေး

ဝန်ထမ်းနှစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အစွန်းရောက်အယူဝါဒများဖြင့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုများကြောင့် ပလူဇာတိုက်နယ်ဆေးရုံကို ယာယီရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီး အဆိုပါဆေးရုံရှိ ဆေးဝါးများကို ရေဦးမြို့ပြည်သူ့

ဆေးရုံသို့ ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်တွင် ကုန်တင်ကားတစ်စီးဖြင့် တင်ဆောင်၍ ကနီ-ကနဲကားလမ်းအတိုင်း ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရာ ရေဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ယာဉ်မောင်းများ ဖြစ်ကြသည့် ရေဦးမြို့ အောင်ဆန်းရပ်ကွက် ဆေးရုံ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနေသူများ ဖြစ်သည့် ဦးလှိုင်ဝင်းယု(၄၄)နှစ် (ဘ)ဦးအာယုနှင့် ဦးပြည့်စုံမောင်

(၂၂) နှစ် (ဘ) ဦးကဝင်းမောင်၊ ဆေးရုံလုပ်သားများ ဖြစ်သည့် ဦးပေါရမ်းမောင်(၃၉)နှစ် (ဘ) ဦးထန်ဇာတွဲ၊ ဦးဖြိုးဝေဇော်(၂၅) နှစ်(ဘ)ဦးဇော်ထွန်းဦးတို့ လေးဦးသည် ဆေးရုံပိုင် လူနာတင်ယာဉ် နှစ်စီးဖြင့် ဘုတလင်မြို့နယ် လွဲတဲကျေးရွာ “မင်းကျော်အောင်” ဆီဆိုင်အနီး၌ ည ၆ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် သွားရောက်လွှဲပြောင်း တင်ဆောင်၍ ရေဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ထွက်ခွာလာစဉ် ည ၆ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် ဘုတလင်မြို့နယ် မြောက်ကျီကျေးရွာကျော် အရောက်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက လမ်းဘေးမှ လက်လုပ်မိုင်းနှစ်လုံးဖြင့် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ဦးလှိုင်ဝင်းယု မောင်းနှင်လာသည့် SGG 3K-4613 နံပါတ်ပါ လူနာတင်ယာဉ်၏ ယာဘက်ခြမ်း ရှေ့/နောက် ကားဘီးများထိမှန်



ဦးလှိုင်ဝင်းယု(ဒဏ်ရာရ)



ဦးပေါရမ်းမောင်

ပျက်စီးခဲ့ပြီး(အောက်ဝဲပုံ) အဆိုပါ ယာဉ်ပေါ်ပါ ဦးလှိုင်ဝင်းယု၏ နှာခေါင်းရိုးနှင့် ယာပါးတွင်လည်း ကောင်း၊ ဦးပေါရမ်းမောင်၏ ယာလက်ဖျံ၊ ဦးခေါင်း နောက်စေ့နှင့် ဝဲရင်အုံတို့တွင် လည်းကောင်း မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ များရရှိခဲ့သဖြင့် ပျက်စီးသွားသည့် လူနာတင်ယာဉ် အား အဆိုပါနေရာ၌ ထားရစ်ခဲ့ကာ ၎င်း၏အနောက်မှ လိုက်ပါလာသည့်ဦးပြည့်စုံမောင် မောင်းနှင်သည့်လူနာတင်ယာဉ်ဖြင့်ဘုတလင်မြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ သွားရောက်

ကာ ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်တွင် အကြမ်းဖက်သမားများ၏ မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပျက်စီးကာ ကျန်ရှိခဲ့သည့် ဆေးဝါးများ တင်ဆောင်ထားသည့် လူနာတင်ယာဉ် ပြန်လည်ပြင်ဆင်သယ်ဆောင်နိုင်ရေးနှင့် အကြမ်းဖက်သမားများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လိုအပ်သည်များ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ကယားပြည်နယ်ရှိ KNPP နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ရှားတောမြို့နယ် ရှားတော-လွိုင်ကော်သွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ သံကူကွန်ကရစ်တံတားတစ်စင်းကို မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃
ကယားပြည်နယ်ရှိ KNPP နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ရှားတောမြို့နယ် ရှားတော-လွိုင်ကော်သွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ သံကူကွန်ကရစ် တံတားတစ်စင်းကို မိုင်းထောင် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇန်နဝါရီ ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရှားတောမြို့နယ်ရှားတော-လွိုင်ကော်သွားကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၃၉ ကီလိုမီတာအနီးတွင် တည်ဆောက်ထားသည့် အရှည်ပေ ၆၀ ရှိ သံကူကွန်ကရစ်တံတားအား KNPP နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်ပူးပေါင်း

အဖွဲ့က မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခဲ့သဖြင့် တံတားကြမ်းခင်းအလယ်၌ ရှစ်ပေပတ်လည်ခန့် ပွင့်ထွက်ပျက်စီးခဲ့သည်။ (ယာပုံ) ထိုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးမှုကြောင့် တံတားပျက်စီးကာ မော်တော်ယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာ၍ မရကြောင်းနှင့် အဆိုပါတံတားကို အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



(၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား အဆင့်မြင့်နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ၂၀၂၀- ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အထွေထွေပို့လှူရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားလမ်း အဆင့်မြင့်နိုင်လွန်ကတ္တရာ လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါလမ်း၌ပြုလုပ်ရာ ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်၊ မြောက်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မြတ်သက်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ KBS Family Company Limited မှ ဒါရိုက်တာ ဦးဘိုဘိုသောင်းက နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်း ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြ

သည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကတ္တရာလမ်းကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အဆိုပါ ကတ္တရာလမ်းသစ်အား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။ (ဝဲဝဲ)

အဆိုပါ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားလမ်း အဆင့်မြင့်နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းသစ်သည် ၄၇၅ ဒဿမ ၉၀ ကီလိုမီတာမှ ၄၇၉ ဒဿမ ၀၀ ကီလိုမီတာအထိ လမ်းအရှည် ၃ ဒဿမ ၁၀ ကီလိုမီတာအား လမ်းအနိမ့်အမြင့်ဖြစ်ပေါ်နေသော နေရာများကို လမ်းညှိပေးခြင်း၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရန်အတွက် ရေမြောင်းများနှင့် လမ်းဖြတ်ကူးတံတား တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအပါအဝင် နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်း သစ်ခင်းခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကရင်ပြည်နယ် လေးကျောက်ဒေသ အင်ကြင်းမြိုင်၊ မယ်ထော်သလေးနှင့် ဖလူးကြီးကျေးရွာတို့တွင် နေထိုင်သူ ၇၅၁ ဦး ၎င်းတို့နေရပ်သို့ ထပ်မံပြန်လည်ဝင်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃ ကရင်ပြည်နယ် လေးကျောက်မြို့သစ်တစ်ဝိုက် ရောက်ရှိနေသည့် NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ရာမှစတင်၍ KNU/ KNLA အဖွဲ့မှ အကြမ်းဖက်မှုကို လိုလားပြီး NCA ကို ပျက်စီးစေလိုသည့် ခေါင်းဆောင်အချို့ပါဝင်သောအဖွဲ့၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစတင်၍ ထိတွေ့တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အဆိုပါဒေသမှ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါဒေသတစ်ဝိုက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်မှစ၍ ပြန်လည်ထိန်းချုပ်

နိုင်ခဲ့ပြီး ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိသည့်အတွက် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ ပြန်လည်နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် အသံချဲ့စက်များဖြင့် ကရင်ဘာသာ၊ မြန်မာဘာသာ စကားများဖြင့် ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း၊ ထိုင်း- မြန်မာ နယ်ခြားကော်မတီများမှ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသူများအနက်မှ ယနေ့တွင် အင်ကြင်းမြိုင်၊ မယ်ထော်သလေးနှင့် ဖလူးကြီးကျေးရွာတို့တွင် နေထိုင်သူ အမျိုးသား ၃၉၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၃၅၅ ဦး စုစုပေါင်း ၇၅၁ ဦးတို့သည် ၎င်းတို့နေရပ်သို့ အသီးသီး ထပ်မံပြန်လည် ဝင်ရောက်လာကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက စနစ်တကျ လက်ခံ



ခဲ့ပြီး ထိုသို့လက်ခံရာတွင် သက်ဆိုင်ရာပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ Quarantine ဝင်ရောက်ရမည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်

များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းတို့ကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

■ ကျောပိုးမှ

ပူးပေါင်း၍ အောက်ဆီဂျင် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ထိုင်းနိုင်ငံမှ မှာယူ၍ အောက်ဆီဂျင် အရည် တန် ၂၀ တင်ဆောင်ကာ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ထွက်ခွာလာသည့် မော်တော်ယာဉ်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် မြဝတီမြို့နယ် အပြင်ကွင်းကလေးကျေးရွာ၏ အနောက်မြောက်ဘက် မီတာ ၂၀၀၀ ခန့်အကွာသို့ အရောက်၌ KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက လက်နက်ငယ်များဖြင့် အကြောင်းမဲ့ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ယာဉ်မောင်း ဦးဇေယျ(ဘ) ဦးခင်လှနှင့် ယာဉ်နောက်လိုက် ဦးအောင်ကြီး(ဘ)ဦးကျော်ဝင်း တို့တွင် လက်နက်ငယ်ကျည်ထိမှန်ဒဏ်ရာ (စိုးရိမ်ရ)များ ရရှိခဲ့ပြီး မော်တော်ယာဉ်မှာ လေကာမှန်များ ကွဲကြေပျက်စီးခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဒဏ်ရာရရှိသူများကို သင်္ကန်းညီနောင် လူမှုကူညီရေးအသင်းမှ မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် သင်္ကန်းညီနောင်မြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ဆေးကုသမှုခံယူစေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလအတွင်း ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများတွင် အောက်ဆီဂျင်လိုအပ်ချက်မရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်အပေါ် KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ယခုကဲ့သို့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု မရှိဘဲ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခဲ့မှုအပေါ် ပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းပြစ်တင်ရှုတ်ချလျက်ရှိကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အနေဖြင့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းများကို လိုအပ်သလို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

❖ ကျောပိုးမှ

စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အနားယူအပ်နှံဖြေနိုင်စေရန်နှင့် ကလေးငယ်များ ပျော်ရွှင်အေးချမ်းစွာ ကစားနိုင်စေရန်အတွက် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်မှစတင်၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။ အောင်မြင်(ပြန်/ဆက်)



မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံ၌ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်က လာရောက်အပ်နှံဖြေကြသူများဖြင့် စည်ကားနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။
ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး (မြန်မာ့အလင်း)

အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှဲအပ်စာတင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရ

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၃
အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှဲအပ်စာတင်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံထားရကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သော ကြေညာချက်အရ လွှဲအပ်စာတင်မှာ နေအိမ်တွင် ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါ လက္ခဏာများ ပြသပြီးနောက် ဆေးစစ်မှု ပြုလုပ်ရန် တောင်းခံခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

၎င်းခံစားရသည့် ရောဂါ လက္ခဏာများမှာ အပျော့စား လက္ခဏာများဖြစ်ပြီး အမေရိကန် ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လမ်းညွှန်ချက်များအတိုင်း ငါးရက် သီးခြားခွဲ၍ နေထိုင်မည်ဟုလည်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

အဓိက အစည်းအဝေးများကို အွန်လိုင်းပေါ်မှသာ ပြုလုပ်သွားမည်ဟုလည်း ဖော်ပြထား



အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှဲအပ်စာတင်။

သည်။ ၎င်းသည် ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် အမေရိကန်သမ္မတ ရှားဘိုင်းဒင်ကို နောက်ဆုံးတွေ့ ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်း၌ ရောဂါလက္ခဏာများ မပြမီ

တစ်ပတ်ကျော်က သမ္မတနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ အောက်တိုဘာလအစောပိုင်းတွင် တတိယ အကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ခံယူခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်က

ဘောလုံးကြယ်ပွင့်မက်ဆီ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရ

ပါရီ ဇန်နဝါရီ ၃
ဘောလုံးကြယ်ပွင့်လီယိုနယ်မက်ဆီနှင့် အခြားသော ကစားသမားသုံးဦးတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံထားရကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်တွင် ပြင်သစ်ဘောလုံး ကလပ်ဖြစ်သည့် ပီအက်စ်ဂျီက ကြေညာခဲ့သည်။

၎င်းတို့၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကလပ်အသင်းက မည်သည့်ကြေညာချက်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း မရှိချေ။

၎င်းတို့ကို သီးခြားခွဲထားကြောင်းသာ ပြောသည်။ မက်ဆီတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံထားရသည်ဟု စစ်ဆေးတွေ့ရှိသည့်အခါ မက်ဆီမှာ အာဂျင်တီးနားရှိ ၎င်း၏နေအိမ်သို့ ကာကွယ်ဆေး ထိုးရန်ပြန်ခဲ့ကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မီဒီယာ များတွင် ဖော်ပြကြသည်။

အာဂျင်တီးနားတွင် ဒီဇင်ဘာလလယ်ပိုင်းမှ စတင်ကာ ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရမှု များပြားလာခဲ့သည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ဂျွန်ဟော့ကင်း တက္ကသိုလ်၏တွက်ချက်မှုအရ အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ တွင် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၅၀၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံတွင်လည်း ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်က ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၂၃၂၂၀၀ တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ကပ်ရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားသည့် အချိန်မှစတင်ကာ ဥရောပတစ်လွှားတွင် အမြင့်ဆုံး နေ့စဉ်ကူးစက်မှု ဖြစ်သည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဖော်ပြချက် အရ သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်က

တောင်ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် ကြိုးစားမှုများကို ရပ်တန့်သွားမည်မဟုတ်ဟု တောင်ကိုရီးယားသမ္မတပြော

ဆိုးလ် ဇန်နဝါရီ ၃
တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျယ်အင်းက သူ၏သမ္မတ သက်တမ်း မေလမှာ ပြီးဆုံးမည့်တိုင် သူ၏အစိုးရအဖွဲ့ သည် တောင်ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် စဉ်ဆက်မပြတ် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် ကြိုးစားမှုများကို ရပ်တန့် သွားမည်မဟုတ်ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်က ပြောကြားလိုက်သည်။

မွန်က နောက်ဆုံးသမ္မတသက်တမ်း နှစ်သစ် မိန့်ခွန်းတွင် ထိုသို့ပြောကြားလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ နှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးအတွက် ကာလရှည်ကြာ သွားရဦးမည်ဖြစ်သည်။

မကြာမီ ကိုရီးယားနှစ်နိုင်ငံသည် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း မှုများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပြန်လည် စတင်ခဲ့မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတကာအသိုင်းဝိုင်းက အပြု

သဘော တုံ့ပြန်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း မွန်က ပြော သည်။

မွန်က သူ၏အစိုးရသည် ကိုရီးယားနှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးပုံမှန်အတိုင်း ပြန်ဖြစ်ရန် ကြိုးစား လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နောက်တက် လာမည့် အစိုးရအဖွဲ့သည် မြောက်ကိုရီးယားနှင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ လုပ်ဆောင်သွား မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ပြောသည်။

သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို မတ် ၉ ရက်တွင် ရွေးကောက်ရန် လျာထားသည်။ မွန်ဂျယ်အင်း အစိုးရ အဖွဲ့သည် ထာဝရအပစ်ရပ်စဲရေးကို နိဂုံးချုပ်စေမည့် ၁၉၅၀-၁၉၅၃ ခုနှစ် ကိုရီးယားစစ်ပွဲ အဆုံးသတ် ကြောင်း ကြေညာရန် ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း လက်ဆုပ်လက်ကိုင်ပြိုင်သော အဆုံးသတ်မှုမျိုး မရောက်နိုင်ဘဲဖြစ်နေသည်။

ဆင်ဟွာ

ကော်လိုရာဒိုပြည်နယ်တောမီးကြောင့် နေအိမ် ၁၀၀၀ နီးပါး ပျက်စီးပြီး သုံးဦးပျောက်ဆုံး

ဒန်ဗာ ဇန်နဝါရီ ၃
အမေရိကန် အနောက်ပိုင်း ပြည်နယ် ကော်လိုရာဒိုပြည်နယ်

တွင် တောမီးလောင်မှုကြောင့် နေအိမ်ပေါင်း ၁၀၀၀ နီးပါး ပျက်စီး ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး သုံးဦးမှာ ပျောက်ဆုံး

နေဆဲဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ဒန်ဗာ မြို့အနီး မြက်ခင်းပြင်မှ စတင်၍

တောမီးလောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ လေပြင်းများတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လည်း အိမ်နီးချင်းမြို့များသို့ တောမီး ကူးစက်ပျံ့နှံ့ခဲ့သည်။ အနည်းဆုံး လူပေါင်း ၃၀၀၀၀ ထက်မနည်းကို ကယ်တင်နိုင် ခဲ့သည်ဟု ဒေသခံအာဏာပိုင်များ ကပြောသည်။

မီးသတ်သမားများသည် မီး ကို အောင်မြင်စွာ ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ ပြီဖြစ်သည်။ နေရပ်ရွှေ့ပြောင်း ရသူများသည် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် ၎င်းတို့၏ နေအိမ် များသို့ပြန်လာကာ ပျက်စီးဆုံးရှုံး မှုများကို စစ်ဆေးနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ အမျိုးသားတစ်ဦးကမူ ၎င်း

နေအိမ်မှာ လုံးဝပျက်စီးဆုံးရှုံး သွားခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ မီးစတင် လောင်ရသည့် အကြောင်းကို စုံစမ်းမှုများနှင့် ပျောက်ဆုံးနေသူများကို ရှာဖွေ မှုများ စတင်နေပြီဟုလည်း ဒေသခံရဲများက ပြောသည်။

ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် ကော်လိုရာဒို တောမီးကို အဓိက သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အဖြစ် သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်းဒင်က အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြောင်း ပြည် နယ် အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေး အေဂျင်စီက ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အင်န်အိတ်ချ်က

မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးသူ သုံးသန်းကျော်ရှိ

ရာဘတ် ဇန်နဝါရီ ၃
မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် ထိုးပြီးသူ ၃၀၀၅၃၆၃ ဦး ရှိသည် ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့ သည်။ ယခုအချိန်အထိ မော်ရိုကို နိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးပြီးသူ ၂၂၉၃၄၂၇ ဦးရှိပြီး တစ်ကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီး သူဦးရေမှာ ၂၄၅၆၀၉၄၂ ဦးရှိသည် ဟု သိရသည်။ မော်ရိုကိုနိုင်ငံသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်မှ စတင်ကာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု များကို စတင်ခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ



နေအိမ်များသို့ တောမီးကူးစက်လောင်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

အင်္ဂါ၊ ဇန်နဝါရီ ၄၊ ၂၀၂၂

၂၄

ဇန်နဝါရီ ၃ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၃၀ တွေရှိ

ထပ်မံသေဆုံးသူ ၃ ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၁၉၇၇ ဦးရှိ

(၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၂-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးစုစုပေါင်း (၉,၆၁၈) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၃၀) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၃၅) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးစုစုပေါင်း (၆,၀၆၅,၄၉၀) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၅၃၁,၁၅၅) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၂၃၀) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၀၈,၉၂၆) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၃) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၇၇၇) ဦး ရှိပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၅၀၁) ခု	(၁၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၃၆) ခု	(၃) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၂၈) ခု	(၁) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၇) ခု	-
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၈၂၆) ခု	(၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၃၉၂) ခု	(၆) ဦး

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၆,၅၁၈) ခု	(၉၉) ဦး
စုစုပေါင်း	(၉,၆၁၈) ခု	(၁၃၀) ဦး

- ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပွားမှုကို Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးဝင်ရောက်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းတွင်(၃-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ (၁၇:၀၀) နာရီအချိန်အထိ အတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၄၀၉,၄၀၁) ဦး ရှိ၍ သေဆုံးသူ (၈၅) ဦး ရှိပြီဖြစ်ရာ ဥရောပ၊ မြောက်အမေရိက၊ တောင်အမေရိက၊ အာဖရိက၊ ဩစတြေးလျ၊ အရှေ့တောင်အာရှအပါအဝင် အာရှဒေသနိုင်ငံများစသည့် ကမ္ဘာဒေသ အသီးသီးရှိ နိုင်ငံ/ဒေသပေါင်း (၁၃၂) ခုအထိ ကျယ်ပြန့်စွာ ပျံ့နှံ့ရောက်ရှိပြီးဖြစ်သည်ဟု သိရှိရပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပွားမှုကို Omicron (အိုမီခရွန်) နှင့် ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာ ကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြား ထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင် အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နှိုးနှယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းပွားမှုကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးနှင့် ပတ်သက်၍ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အလွန်အမင်းစိုးရိမ်ကြောင့်ကြခြင်းမပြုဘဲ တစ်ဦးချင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါ လက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ခြင်း၊ အလှည့်ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့်ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင် ပေးခြင်း စသည်တို့ကို မမေ့မလျော့ သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်း ပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

၃-၁-၂၀၂၂ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၅၆၁၄၂၁၇၅	၄၁၅၄၃၀၆၀	၈၄၇၄၀၈
၂။	အိန္ဒိယ	၃၄၉၂၈၈၂	၃၄၂၉၅၄၀၇	၄၈၁၈၉၃
၃။	ဘရာဇီး	၂၂၉၃၂၂၈	၂၁၅၆၇၈၄၅	၆၁၉၁၇၁
၄။	ဗြိတိန်	၁၃၂၃၅၄၀၁	၁၀၄၁၀၂၇၃	၁၄၈၈၅၁
၅။	ရုရှား	၁၀၅၅၄၃၀၉	၉၅၄၈၀၇၆	၃၁၁၃၅၃
၆။	ပြင်သစ်	၁၀၂၅၀၃၅၈	၈၁၄၆၇၈၆	၁၂၃၉၄၂
၇။	တူရကီ	၉၅၅၂၈၀၁	၉၁၀၈၇၉၈	၈၂၆၃၅
၈။	ဂျာမနီ	၇၂၀၈၇၉၀	၆၄၇၈၆၀၀	၁၁၂၈၇၈
၉။	အိတလီ	၆၃၂၈၀၇၆	၅၁၁၉၈၉၃	၁၃၇၆၄၆
၁၀။	စပိန်	၆၂၉၄၇၄၅	၅၀၅၆၉၅၅	၈၉၄၀၅

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၃-၁-၂၀၂၂

နိုင်ငံ	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၆၃၄၃၃	၄၁၁၄၈၀၁	၁၄၄၀၂
ဖိလစ်ပိုင်	၂၈၅၅၈၁၉	၂၇၇၉၂၄၁	၅၁၅၈၆
မလေးရှား	၂၇၆၄၃၅၄	၂၆၉၂၁၆	၃၁၅၃၂
ထိုင်း	၂၂၃၂၄၈၅	၂၁၇၇၆၃၃	၂၁၇၃၈
ဗီယက်နမ်	၁၇၇၈၉၇၆	၁၃၉၇၁၅၇	၃၃၀၂၁
မြန်မာ	၅၃၁၁၅၅	၅၀၈၉၂၆	၁၉၇၇
စင်ကာပူ	၂၈၀၂၉၀	၂၇၆၂၇၉	၈၂၉
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၀၅၁၆	၁၁၆၉၅၂	၃၀၁၄
လာအို	၁၁၃၄၃၂	၁၀၃၈၃၃	၃၉၁
ဘရူနိုင်း	၁၅၅၀၆	၁၅၃၁၇	၉၈

တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ နွယ်ဝင်သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များအပါအဝင် လူမျိုးမရွေး ဘာသာမရွေး အသက် ၄၀ အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ယာယီတိုက်ပွဲ ရှောင်စခန်းများအတွင်းရှိ ပြည်သူများ၊ အသက်(၁၂)နှစ်အထက် အခြေခံ ပညာအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စသည့် ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းများကို အင်တိုက် အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၂၈၀၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)အတွင်းရှိ မြို့နယ် လေးမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၄၂၃၅ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၆မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံ ပြည်သူ ၂၂၈၇ ဦး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် လေးမြို့နယ်၌

ဒေသခံပြည်သူ ၃၁၀၀၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၉၂၇၃ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၅၈၈၅ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင် ခုနစ်ခုတို့မှ ဒေသခံပြည်သူ ၇၅၇၇ ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၄၄၄ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့ များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးသည်။

ထို့အတူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၉၃၂ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအေးပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောက်မဲမြို့နယ်နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တို့တွင် ငွေကျပ် ၇၇၄ သိန်း တန်ဖိုးရှိ ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်း ဆိုဒီယမ်ဆိုင်ယာနိုက် ၁၄ တန်ကျော် ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

ကျောက်မဲမြို့နယ်နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တို့တွင် ငွေကျပ် ၇၇၄ သိန်းတန်ဖိုးရှိ ထိန်းချုပ် စာတုပစ္စည်းဆိုဒီယမ်ဆိုင်ယာနိုက် ၁၄ တန်ကျော် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် ညနေ ၆ နာရီ တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ကျောက်မဲမြို့အင် အိုရီယမ်တယ် တိုးဂိတ် အနီးတွင် သိန္နီမှ မန္တလေးသို့ အောင်စော်ဦး မောင်းနှင်ပြီး သန်းဝင်း လိုက်ပါ လာသည့် NISSAN ဖိုဘီး မော်တော်ယာဉ်ကို သတင်းအရရောဖွဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ် တွင် ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်း ဆိုဒီယမ်ဆိုင်ယာနိုက် ၆ ဒသမ ၉ တန် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်များအရ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် နံနက် ၆ နာရီတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် လားရှိုး-မန္တလေးသွားကားလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် (၄၇/၄၈) ကြားတွင် နောင်ချိုမှ ပြင်ဦးလွင်ဘက်သို့ ရန်ဖြိုးအောင် (ခ) မောင်ကြီး မောင်းနှင်ပြီး ထက်အာကာ (ခ)ကိုထက် လိုက်ပါလာသည့် NISSAN ဖိုဘီး မော်တော်ယာဉ်ကို ရှာဖွေရာ အလားတူ ထိန်းချုပ် စာတုပစ္စည်းဆိုဒီယမ် ဆိုင်ယာနိုက် ၇ ဒသမ

၁၅ တန် ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း ဒေသကာလ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၇၄ သိန်းတန်ဖိုးရှိ ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်း ဆိုဒီယမ်ဆိုင်ယာနိုက် ၁၄ တန်ကျော် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ လေးဦးအား ဥပဒေအရ အရေးယူ ထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဆက်လက်စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ကျောက်မဲမြို့နယ်တွင် သိမ်းဆည်းရမိသည့် ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်း ဆိုဒီယမ်ဆိုင်ယာနိုက်များနှင့် အောင်စော်ဦး၊ သန်းဝင်းတို့ကို တွေ့ရစဉ်။



ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တွင် သိမ်းဆည်းရမိသည့် ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်း ဆိုဒီယမ်ဆိုင်ယာနိုက်များနှင့် ရန်ဖြိုးအောင်(ခ) မောင်ကြီး၊ ထက်အာကာ(ခ) ကိုထက်တို့ကို တွေ့ရစဉ်။

မိန်းကလေးများကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

တရုတ်အမျိုးသားထံ ပို့ဆောင် မိန်းကလေးများကို တရုတ်နိုင်ငံ သို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သူများ ကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်နေ ကိုလင်း(ခ) လင်းခန့်ကျော်၊ မနှင့်ဝေဝေ (ခ)သဲသဲ၊ ရဲဇော် ထွေး၊ ချစ်သဲမောင်၊ အင်းစိန် မြို့နယ်နေ ဒေါ်စိုးစိုးနှင့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နေ ရဲဝင်းအောင်တို့က လှိုင်သာယာ မြို့နယ်နေ မ --- (၁၅နှစ်) ကို တရုတ်နိုင်ငံရှိ စားသောက်ဆိုင် တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ပါက တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း ရမည်ဟု စည်းရုံးပြောဆို၍

တရုတ်အမျိုးသားထံ ပို့ဆောင် ရောင်းစားခဲ့သဖြင့် လှိုင်သာယာ မြို့မရဲစခန်း (၀) ၅၇၇/ ၂၀၁၉၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ် ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၈/ ၃၂ ဖြင့် မြောက်ပိုင်းခရိုင် တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် တရားခံ မနှင့်ဝေဝေ (ခ)သဲသဲ၊ ရဲဇော်ထွေး၊ ချစ်သဲ မောင်၊ ဒေါ်စိုးစိုးနှင့် ရဲဝင်းအောင် တို့ငါးဦးကိုလူကုန်ကူးမှုတားဆီး ကာကွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈ (က)အရ အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် နှစ် ၂၀ စီ ကျခံစေရန် အမိန့် ချမှတ်ခဲ့သည်။

အလားတူ ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်နေ ဒေါ်အောင် မြင့်(ခ) ခင်မြင့်က မြစ်ကြီးနား မြို့နေ မ --- (၂၀နှစ်)နှင့် မ ---

အမျိုးသမီးကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သူများနှင့် ပြည်တန်ဆာအဖြစ် အဓမ္မခိုင်းစေသူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃

အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင် ရောင်းစားခဲ့သူများနှင့် ပြည်တန်ဆာအဖြစ် အဓမ္မခိုင်းစေ၍ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံ ဖြတ်သူများအား အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်စီ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံ ဖြတ်သူများအား အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်စီ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ရပ်ကွက်နေ မရွှေစင် (ခ)ရွှေစင်ဝင်း(မ)၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး တမူးမြို့နေ ထွန်းလင်း(ခ)မိုးမိုး(မ)၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်နေ မချိုမာ(ခ) ခင်မိုးသူ(မ) နှင့် မမိဇယ်(တိမ်းရှောင်)တို့က လှိုင်သာယာ မြို့နယ်နေ မ --- (၃၁ နှစ်)ကို တရုတ်နိုင်ငံသားနှင့် တစ်နှစ် ပေါင်းသင်းပါက ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ ရရှိမည် ဟု ပြောဆိုစည်းရုံးပြီး တရုတ်အမျိုးသား တစ်ဦးထံ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သဖြင့် လှိုင်သာယာ မြို့မ ရဲစခန်း(၀) ၁၃၂၇/၂၀၁၉၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီး ကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၃၂ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့် ခဲ့ပြီး မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ ခဲ့ရာ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်တွင် တရားခံ

မရွှေစင်(ခ) ရွှေစင်ဝင်းနှင့် ထွန်းလင်း (ခ)မိုးမိုး တို့ကိုလည်းကောင်း။

သရက်မြို့နယ်နေ မ --- (၂၂ နှစ်)ကို မုံရွာမြို့ နနွန်ရပ်ကွက်နေ ကောင်းထက်စံ (ခ) မှန်ကြီး (ခ)ကောင်းချစ်စံ(မ)၊ လိပ်စာတူ မအိသန္တာဖြိုး(ခ) မအိ(ခ)ကုလားမ(မ)နှင့် အောင်လုံမြို့နေသူ မခိုင် (တိမ်းရှောင်) တို့က ပြည်တန်ဆာအဖြစ် အဓမ္မ ခိုင်းစေပြီး ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံဖြတ် ရယူခဲ့သဖြင့် တားဆီးမြို့မ ရဲစခန်း(၀)၁၇၈/၂၀၂၁၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၃၂ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်ခဲ့ပြီး တားဆီးခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် တရားခံ ကောင်းထက်စံ(ခ) မှန်ကြီး (ခ) ကောင်းချစ်စံနှင့် မအိသန္တာဖြိုး (ခ) မအိ (ခ) ကုလားမ တို့ကိုလည်း ကောင်း လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၄ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်စီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



ကျောက်စာရုံစေတီ(၁၂ x ၁၂ x ၁၈)ပေ ၁ ဆူ တန်ဖိုး- ၂၇၉ သိန်း



မုစလိန္နုအိုင်

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဓသာသနာတော်ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူးများလာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတိုးတက်စည်ကားမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထိုး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထိုး၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်လျက် ရှိပါသည်။

၂။ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှုဖြင့် အောက်ပါအတိုင်းတည်ဆောက်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်	စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်
၁။	ကျောက်စာရုံစေတီ	၂၇၉	၂၂၉ ဆူ	၁၅၀ ဆူ	၅၇၉ ဆူ	၁၆။	မုစလိန္နုအိုင်(၁ ကန်)		
၂။	မဗ္ဗာရုံ(၂၁၃ x ၉၀ x ၄၆)ပေ	၈၇၃၀.၂၁	၁ လုံး	၁၀၀၀ သိန်း	၇၇၃၀.၂၁ သိန်း	(က)	အဝင်မုခ်အဆောက်အဦ စကျင်မြန်မာမူလုပ်ငန်း(အတွင်းမီးအပါ)	၃၅၃၆	၁ ခု
၃။	ရေပန်းအကြီး (အချင်း ၇၅ ပေ၊ အမြင့် ၁၈ ပေ)	၄၃၂၀	၁ ခု	-	၁ ခု	(ခ)	ရေကန်ဆောက်လုပ်ခြင်း(၃၁၅ ပေ x ၂၃၄ ပေ)	၁၆၂၄	၁ ကန်
၄။	ရေပန်းအသေး(အချင်း ၁၅ ပေ၊ အမြင့် ၉ ပေ)	၈၀၅	၁၈ ခု	-	၁၈ ခု	(ဂ)	ရေကန်အတွင်းပတ်လမ်းနှင့် လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၉၁၇	၁ ခု
၅။	High Mast မီးတိုင် (၂၀ မီတာ(၁)တိုင်)	၄၉၄	၉ တိုင်	၁ တိုင်	၈ တိုင်	(ဃ)	ရေကန်အပြင်ပတ်လမ်း၊ ဘေးလှေကား ၂ စင်းနှင့်လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၁၀၀၈	၁ ခု
၆။	မဟာရံတံတိုင်း၏မြေထိန်းနံရံ(၁၀ ပေ ၁ ခန်း)	၇၂	၂၀၀ ခန်း	၈ ခန်း	၁၉၂ ခန်း	(င)	ရေကန်ပတ်လမ်း မီးတိုင်များထွန်းညှိပေးခြင်းလုပ်ငန်း(၁ တိုင် ၉.၅ သိန်း)	၇၀၃	၇၄ တိုင်
၇။	မြန်မာ့တစ်ဖက်လှ ခြံစည်းရိုး ၂၇ ပေခန်း	၃၁	၄၅၅ ခန်း	၁၉ ခန်း	၄၃၆ ခန်း	၁၇။	ရင်ပြင်တော်ပင်မတ်တား(၁၀ ပေခန်း(၁)ခန်း)	၁၃၂၂	၉ ခန်း
၈။	မဟာရံတံတိုင်းရှိ ထောင့်တိုင်(စကျင်မြန်မာမူပါ)	၁၅	၅၀ တိုင်	၁၈ တိုင်	၃၂ တိုင်	၁၈။	ဆောင်းမြှောင်မြေထိန်းနံရံ(၁၂ ပေ x ၁၇၆ ပေ)	၁၉၃	၈၂ ခု
၉။	လမ်းမီးတိုင်(၉ မီတာ (၁) တိုင်)	၁၀	၁၈၀ တိုင်	၄၅ တိုင်	၁၃၅ တိုင်				
၁၀။	မဟာရံတံတိုင်း စိန်တောင် စကျင်ကနုတံပန်း (စကျင်မြန်မာမူပါ)	၇	၆၅၂ ခု	၆၇ ခု	၅၈၅ ခု				
၁၁။	စကျင်ကျောက်ပြားတစ်ကျင်း	၄.၇	၂၁၁၉.၅၃ ကျင်း	၁၅ ကျင်း	၂၁၀၄.၅၃ ကျင်း				
၁၂။	မဟာရံတံတိုင်း၏(အင်္ဂတေမြန်မာမူနှင့် Expansion Joint)	၄.၁	၂၁၈.၁၄ ကျင်း	၁၁ ကျင်း	၂၀၇.၁၄ ကျင်း				
၁၃။	ကွန်ကရစ် ၈ လက်မထူ ခင်းကျင်း	၃.၆	၅၉၁၀.၆၆ ကျင်း	၁၁ ကျင်း	၅၈၉၉.၆၆ ကျင်း				
၁၄။	ကြေးပြား ၁ ကျင်း	၂	၁၇၃၆.၀၈ ကျင်း	၅၅ ကျင်း	၁၆၈၁.၀၈ ကျင်း				
၁၅။	Garden Light (၁ မီတာ(၁)တိုင်)	၁.၂	၉၀ တိုင်	၇၃ တိုင်	၁၇ တိုင်				

၃။ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အဦများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်စူးလှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၃၃၅၆၁၇၊ မြဝတီဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၇၆၂၆၆၆၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၀၃၄၃၀၂၀၁၇၀၀၂၈၇၀၀၁ တို့သို့ ငွေသားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (က) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကျော်ဇော ၀၉-၆၅၀၁၉၉၉၉၆၊ ၀၃၆-၃၁၀၀၅
- (ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၇၂၂၅၄၈၊ ၂၅၅၈၂၅၂၁၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး၊
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး၊
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး၊
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး။

မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံ၌ ရောင်စုံမီးအလှများဖြင့် ပြည်သူများစိတ်အေးချမ်းသာစွာ အနားယူအပန်းဖြေနိုင်စေရန် စီစဉ်ထား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၃
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံတားမြို့နယ် မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရှိ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံတွင် အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အနားယူအပန်းဖြေနိုင်ရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်မှစတင်၍ မီးပဒေသာပန်းပင်များ၊ ကြယ်ပုံစံမီးပဒေသာများ၊ မီးရောင်စုံခြေနင်းမီးအပိုင်းပြားများ၊ ပန်းခြံအတွင်းရှိ သစ်ပင်များတွင်လည်း ရောင်စုံမီးအလှများ တပ်ဆင်ထားခြင်းတို့ဖြင့် အများပြည်သူများ ကြည့်ရှုအပန်းဖြေနိုင်ရန်အတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ထားမှုကြောင့် ပန်းခြံအတွင်း မိသားစုများ၊ ကလေးငယ်များ၊ အလှဆင်မီးများနှင့်အတူ ဓာတ်ပုံရိုက်သူများ၊ ရောင်စုံမီးအပိုင်းပြားများအပေါ်တွင် ပျော်ရွှင်စွာဆော့ကစားသူများ၊ မြက်ခင်းပြင်များအပေါ်တွင် စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပန်းခြံကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှစတင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုမြင့်မားလာသည့်အတွက် ခေတ္တယာယီပိတ်ထားခဲ့ရာမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု လျော့နည်းလာသဖြင့် အများပြည်သူများ စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၃ ❖



မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံအတွင်း စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အပန်းဖြေအနားယူကြသူများ စည်ကားနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

အောက်ဆီဂျင်ပြတ်လပ်မှုမှရှောင်ရှားရေးအတွက် ပြည်ပနိုင်ငံမှမှာယူသယ်ဆောင်လာသည့် အောက်ဆီဂျင်တင်ယာဉ်အား KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက လက်နက်ငယ်များဖြင့် အကြောင်းမဲ့ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အောက်ဆီဂျင်လိုအပ်မှုများ ရှိခဲ့ချိန်နှင့် လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုများအပြင် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝယ်ယူတင်သွင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး လိုအပ်ချက်များအပေါ် မူတည်၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ ခွဲဝေဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ ■



KNLA အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခံရသည့် အောက်ဆီဂျင်တင်ယာဉ်ကို တွေ့ရစဉ်။

(၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ နိုင်ငံတော်အလံ အလေးပြုပွဲအခမ်းအနား MRTV မှ တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃
၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ နိုင်ငံတော်အလံ အလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော် မြို့တော်ခန်းမရှေ့ပြင်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအခမ်းအနား ကျင်းပပုံများကို နံနက် ၆ နာရီ မိနစ် ၄၀ မှ စတင်၍ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV)၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း(NRC)၊ MITV၊ Channel 7၊ Channel 9၊ 5 Plus၊ SkyNet (တိုင်းရင်းသားအစဉ်)နှင့် မြန်မာ့အသံဧဒီယို၊ ပတ္တမြား FM၊ ချယ်ရီ FM၊ မန္တလေး FM၊ ပဉ္စဝတီ FM၊ ရွှေ FM တို့မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ပြီး MRTV Facebook Page မှလည်း Live Streaming ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့အလင်း

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၃ ရက်

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

၇၄ နှစ်မြောက်

လွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ဂုဏ်ပြုပါ၏။

အမြင်ကျယ်ကျယ်၊ အမြော်အမြင်ကြီးကြီးထား

တိုင်းပြည်တစ်ပြည်ထူထောင်တာဟာ ဘယ်လောက် ခက်ခဲတယ်၊ အတက်အကျလောကစံအမျိုးမျိုးကို တွေ့ရ တယ်ဆိုတာ ကမ္ဘာ့ရာဇဝင်သိတဲ့ လူတိုင်းတော့ ဆင်ခြင်နိုင် ကြမှာပဲ။ ဒါကြောင့် အမြင်ကျယ်ကျယ်၊ အမြော်အမြင် ကြီးကြီးနဲ့ စိတ်မပျက်လက်မပျက်ဘဲ ရသမျှအခွင့်အရေးကို ရတုန်း မိမိရရယူကြရလိမ့်မယ်။ ဒါမှသာ ကျုပ်တို့ မြန်မာပြည်ကြီး ကျုပ်တို့ချစ်ရာ ရောက်မယ်။ ကျုပ်တို့ မြန်မာပြည်ထူထောင်နိုင်မယ်။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ၁၉၄၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း တိုင်းပြည်သို့ အသံလွှင့်ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

လွတ်လပ်ရေးအခွန်ရှည်ရေးနှင့် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီ

မျိုးငြိမ်းငယ်

နိုင်ငံ၏ ရေသောက်မြစ်

ယနေ့ဆိုလျှင် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးသည်ပင် ၇၄ နှစ် ပြည့်မြောက်လေပြီ။ နောင်နှစ်ဆိုလျှင် စိန်ရတုပင် တိုင်ပေတော့မည်။

နှစ်ပေါင်း ၇၄ နှစ်သည် နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးမှတ်တိုင်တစ်ခု၊ နိုင်ငံတစ်ခု၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ချုပ်မှု၏ ခိုင်မာမှုတစ်ခုပင် ဖြစ်၏။ လွတ်လပ်ရေး ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် ပင်မရေသောက်မြစ်ဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုလည်း ဖြစ်၏။ တိုင်းရင်းသားများဖြင့် စုစည်းနေထိုင်ကြသော မြန်မာနိုင်ငံအတွက်မူ လွတ်လပ်ရေးဆိုသည်က သူတစ်ပါးလက်အောက်ခံမဟုတ်ခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်းဆိုသည်ထက်ပို၍ပင် အဓိပ္ပာယ်နက်နက်ကျယ်ဝန်းလှပါသည်။ လွတ်လပ်ရေး၏ နောက်ကွယ်တွင် စုစည်းခြင်း၊ စည်းလုံးခြင်းတို့ ပါဝင်နေပါသည်။

လွန်ခဲ့သော ၇၄ နှစ် မတိုင်မီက မြန်မာနိုင်ငံသည် နယ်ချဲ့တို့၏ သိမ်းပိုက်ခံ၊ အုပ်ချုပ်ခံ နိုင်ငံတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။ ပြည်သူများဆိုသည်က သူ့ကျွန်ဘဝတွင် နေခဲ့ရသည်။ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် သူ့ကျွန်ဘဝအား ပြန်လည်ခံစားကြည့်လျှင် လွတ်လပ်ရေး၏ အနှစ်သာရ၊ လွတ်လပ်ရေး၏ အရသာ၊ လွတ်လပ်ရေး၏ အဓိပ္ပာယ်တို့ကို နှိုင်းယှဉ်ခံစားနိုင်ကြပါလိမ့်မည်။ ကိုယ့်မြေ၊ ကိုယ့်လူမျိုးတို့ကို လာရောက်သိမ်းပိုက်အုပ်ချုပ်သည့် နယ်ချဲ့တို့ကို ဘုရားထူးခဲ့ရသည်။ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဆိုသည်က ဆိုဖွယ်ရာမရှိ။ လက်ဝေခံအဆင့်တွင်ပင် မရှိခဲ့။ ကျွန်ုပ်ပေါက်ဟုပင် ဆိုခဲ့ကြသည်။ ယင်းမှာ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးရသည့် အကျိုးဆက်များ ဖြစ်သည်။ ထိုအကျိုးဆက်များသည် မျိုးဆက်တစ်ဆက်ကျော်သည့်တိုင် ဂယက်ရိုက်ခတ်နေဆဲ ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် လွတ်လပ်ရေးနှင့်အတူ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာအလယ်တွင် တန်းတူညီမျှတင့်တယ်စွာ ရပ်တည်နိုင်



မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ လွတ်လပ်ရေးသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် ရေသောက်မြစ်ပမာ ရှင်သန်ရပ်တည်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် အခြေခံလည်း ဖြစ်ပါသည်။ ရေသောက်မြစ်မရှိပါက အပင်တစ်ပင် မရှင်သန်နိုင်သကဲ့သို့ပင် ဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးအတွက်ဆိုလျှင် နှလုံးဖြစ်သည်။ အသက်ရှင်ရပ်တည်ရေး၊ လှုပ်ရှားရန်ကန်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး

တို့အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပေသည်။ နိုင်ငံအတွက် ဤသို့အရေးပါလှသည့် လွတ်လပ်ရေးကို တန်ဖိုးထားတတ်၊ လေးစားတတ်၊ အဆင့်ဆင့် တာဝန်ယူထိန်းသိမ်းတတ်ကြမှသာ ဆက်လက်ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ပေလိမ့်မည်။

လွတ်လပ်ရေး၏ အနှစ်သာရ
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရပ်တည်ရေးအတွက် လွတ်လပ်

ရေးသည် များစွာအရေးကြီးပါသည်။ လွတ်လပ်သော နိုင်ငံဖြစ်မှသာ ကိုယ့်ကံကြမ္မာဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်သောနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့် နယ်နိမိတ်ပြဿနာများ ရှိသည့်တိုင် နယ်မြေနှင့် နယ်နိမိတ်များကို နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြုမှု ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှု ဖြစ်သည်။ အမြဲတမ်းအခြေချနေထိုင်သော လူထုရှိမည်ဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်ခြင်းကြောင့် မိမိနယ်မြေအပေါ်တွင် အခြားနိုင်ငံများက ဝင်ရောက်ဩဇာလွှမ်းမိုးစွက်ဖက်ခွင့်မရှိချေ။ လွတ်လပ်သော အခြားနိုင်ငံများ၏ အသိအမှတ်ပြုမှုရရှိမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ကုန်သွယ်ရေး၊ စီးပွားရေး လွတ်လပ်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်း၊ ငွေကြေးထုတ်ဝေနိုင်ခြင်းစသည့် လက္ခဏာများသည် လွတ်လပ်သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ သွင်ပြင်များ ဖြစ်ပါသည်။

ဆန့်ကျင်ဘက်အနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသည်နှင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု၊ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုတို့ ဆုံးရှုံးမည့်အပြင် ပြင်ပနိုင်ငံများ၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်း၊ ဩဇာလွှမ်းမိုးခြင်းတို့လည်း ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ နောက်ဆက်တွဲအနေဖြင့် ကိုယ့်ကံကြမ္မာကိုယ် ဆုံးဖြတ်ခွင့် ဆုံးရှုံးသွားမည်ဖြစ်ကာ သူတစ်ပါးလက်အောက်ခံဘဝ၊ ဩဇာခံဘဝ၊ ချုပ်ကိုင်ခံရသည့်ဘဝ ရောက်ရှိသွားမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံ၏ စရိုက်လက္ခဏာများ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးဘာသာသာသနာတို့သည်လည်း လျော့နည်းပျောက်ဆုံးသွားနိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ လွတ်လပ်ရေးသည် နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား၊ ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ပေသည်။ လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးသွားလျှင်မူ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့၏ အကျိုးစီးပွားများလည်း ပျောက်ဆုံးသွားမည် ဖြစ်သည်။

ခေတ်သစ်ကိုလိုနီ

ယခင်က နယ်ချဲ့စနစ်သည် အခြားနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်၍ ကိုယ်ပိုင်နယ်မြေအဖြစ် သတ်မှတ်ကာ အုပ်ချုပ်သွေးစုပ်ကြသည်။ သို့သော်လည်း ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အလွန် ၁၉၄၀ ပြည့်နှစ်များတွင် နယ်မြေသိမ်းပိုက်အုပ်ချုပ်သည့် ကိုလိုနီစနစ်အစား ခေတ်သစ်ကိုလိုနီစနစ် ထွန်းကားလာသည်။ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီစနစ်သည် ကိုလိုနီစနစ်၏ အမျိုးအစားအသစ်တစ်ခုဖြစ်သည်။

ယနေ့အခါ နယ်ချဲ့ကိုလိုနီစနစ်အစား မိမိဩဇာခံအစိုးရ၊ ရုပ်သေးအစိုးရအာဏာရရှိစေခြင်းဖြင့် ယင်းနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးတို့ကို လွှမ်းမိုးချုပ်ကိုင်ထားသည့် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီစနစ်ဖြစ်လာသည်။ ထို့အတူ အခြားနည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများနှင့် နိုင်ငံငယ်များကို လွှမ်းမိုးရန် ကြိုးပမ်းခြင်းမှာလည်း ခေတ်သစ်ကိုလိုနီ လက္ခဏာဖြစ်သည်။ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီစနစ်တွင် အထူးသဖြင့် စစ်ရေးမဟုတ်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအပေါ် လွှမ်းမိုးရန် ကြိုးပမ်းလေ့ရှိကြသည်။

အလားတူပင် အခြားနိုင်ငံများအပေါ် လွှမ်းမိုးနိုင်ရန် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု သို့မဟုတ် အချုပ်ပိုင် (၇) သို့

လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသည်နှင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှု၊ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုတို့ ဆုံးရှုံးမည့်အပြင် ပြင်ပနိုင်ငံများ၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်း၊ ဩဇာလွှမ်းမိုးခြင်းတို့လည်း ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ နောက်ဆက်တွဲအနေဖြင့် ကိုယ့်ကံကြမ္မာကိုယ် ဆုံးဖြတ်ခွင့် ဆုံးရှုံးသွားမည်ဖြစ်ကာ သူတစ်ပါးလက်အောက်ခံဘဝ၊ ဩဇာခံဘဝ၊ ချုပ်ကိုင်ခံရသည့်ဘဝ ရောက်ရှိသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံ၏ စရိုက်လက္ခဏာများ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးဘာသာသာသနာတို့သည်လည်း လျော့နည်းပျောက်ဆုံးသွားနိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ လွတ်လပ်ရေးသည် နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား၊ ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွား ဖြစ်ပေသည်။ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသွားလျှင်မူ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့၏ အကျိုးစီးပွားများလည်း ပျောက်ဆုံးမည်။

အချုပ်ပိုင် (ခ) မှ အခြားသော ဖိအားပေးသည့် နည်းလမ်းများကို အသုံးပြုလေ့ရှိကြသည်။ အင်အားကြီးနိုင်ငံများသည် မိမိတို့နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားအတွက် အခြားနိုင်ငံများအပေါ် စီးပွားရေးအရ လွှမ်းမိုးနိုင်ရန် သာမက နိုင်ငံရေးအရ ချုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလာကြသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အကျိုးစီးပွားနှင့် ဆက်စပ်နေသည့် နိုင်ငံများတွင် မိမိတို့အလိုကျ အစိုးရတစ်ရပ် အာဏာရရှိရေး ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုများ၊ ဖိအားပေးမှုများ၊ ထောက်ပံ့မှုများ ပြုလုပ်လာကြသည်။ နောင်ကြီးပါသော အကူအညီများပေး၍ လွှမ်းမိုးခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းများကို အသုံးပြု၍ ဖိအားပေးခြင်း၊ စီးပွားရေး ကုန်သွယ်ရေး ပိတ်ဆို့အရေးယူခြင်းကဲ့သို့သော နည်းလမ်းများကို ယနေ့အခါ တွင်တွင်ကျယ်ကျယ် အသုံးပြုနေသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။

အချို့နိုင်ငံများသည် လွတ်လပ်သောနိုင်ငံဟု ဆိုသော်လည်း အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ ဝင်ရောက် စွက်ဖက်ခံရခြင်း၊ လွှမ်းမိုးခံရခြင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးထိန်းချုပ်ခံရခြင်းများ ရှိနေပါသည်။ ယနေ့ကာလ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသည်ဆိုရာတွင် လုံးလုံးလျားလျား လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးသွားခြင်း၊ နယ်မြေ သိမ်းပိုက်ခံရခြင်း မဟုတ်ဘဲ အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ ဩဇာခံဘဝ ရောက်ရှိသွားခြင်း၊ အင်အားကြီးနိုင်ငံများက လွှမ်းမိုးထားခြင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးတို့တွင် သူတို့အလိုကျ လုပ်ဆောင်ရခြင်းသည်လည်း လွတ်လပ်ရေး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ဆုံးရှုံးခြင်း၊ အချုပ်အခြာအာဏာ ထိပါးခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီဘဝ ရောက်မှန်းမသိ ရောက်ရှိသွားမည် ဖြစ်သည်။

လွတ်လပ်ရေး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည့် တာဝန်

ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် လွတ်လပ်ရေးနှင့် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံငယ်များအတွက် သတိပြုစရာ ဖြစ်လာပါသည်။ ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းနှင့်အတူ စီးပွားရေးအင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး လွှမ်းမိုးလာမှုများသည် တစ်ခါတစ်ရံ နိုင်ငံ



လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းစဉ်ကာလ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်း လူထုအား မိန့်ခွန်း ပြောကြားစဉ်။

☆ **အချို့နိုင်ငံများသည် လွတ်လပ်သောနိုင်ငံဟု ဆိုသော်လည်း အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခံရခြင်း၊ လွှမ်းမိုးခံရခြင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးထိန်းချုပ်ခံရခြင်းများ ရှိနေပါသည်။ ယနေ့ကာလ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသည် ဆိုရာတွင် လုံးလုံးလျားလျား လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသွားခြင်း၊ နယ်မြေ သိမ်းပိုက်ခံရခြင်း မဟုတ်ဘဲ အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ ဩဇာခံဘဝရောက်ရှိသွားခြင်း၊ အင်အားကြီးနိုင်ငံများက လွှမ်းမိုးထားခြင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးတို့တွင် သူတို့အလိုကျ လုပ်ဆောင်ရခြင်းသည်လည်း လွတ်လပ်ရေး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ဆုံးရှုံးခြင်း၊ အချုပ်အခြာအာဏာ ထိပါးခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီဘဝ ရောက်မှန်းမသိ ရောက်ရှိသွားမည်ဖြစ်သည်။**



တစ်နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိခိုက်စေလျက်ရှိနေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်မူ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အင်အားကြီးနိုင်ငံများအကြား အင်အားပြိုင်ဆိုင်မှု အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ၏ လူမျိုးရေးဆိုင်ရာတို့သည် သမားရိုးကျ ဖြစ်စဉ်များထက် ပိုပါသည်။ ယင်းကို အကြောင်းပြု၍ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေးအပေါ် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် စွက်ဖက်မှုနှင့် ဖိအားပေးမှုများ ရှိနေပါသည်။ ယင်းတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိပါးစေလျက် ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်း၊ အချုပ်ပိုင် (ဃ) သို့

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရရှိရန် တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သော ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် (ဘီအိုင်အေ)ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိလာစဉ်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ (၇၄)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက် (၄)ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- ၂။ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စောင့်ရှောက်ဖော်ဆောင်၍ ကောင်းမွန်သန့်ရှင်းသော အစိုးရတစ်ရပ်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုပုံစံ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး။
- ၃။ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စစ်မှန်သော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ တိုင်းရင်းသားအားလုံး စည်းလုံးချစ်ခင်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး လိုလားတောင့်တနေသည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်ရေး။

တို့လွတ်လပ်ရေး

- * နယ်ချဲ့မျိုးနွယ်ဆိုးနွေက ကျွန်ုပ်တို့အပေါ် အကျင့်အကြံအစည်၊ ရှေးဘုရားနဲ့ ရှေးဘိုးတို့ ဆိုးလှဖြစ်ထွေး။ လွတ်လပ်ရေး တို့အမွေ နင်းဖျက်ချေ ပျက်စေသည့် နယ်ချဲ့ဥဏ် တကယ်ကွယ်မဟန် အကျင့်တန်အကြံယုတ်နဲ့ ချုပ်ချယ်မှုသုံး။
- * တို့တစ်တွေ သတ်ချပ် လွတ်လပ်ရေးဆုံးဖူးပြီ၊ ပန်းကောင်းကို အညွန့်ချိုး ဖြစ်မျိုးပုံညီ။ အရေးကြီး သွေးနီလို့ ငြာသံချို ဘာမထီ စိတ်ဓာတ်မွေး၊ သွေးချွေးသက် ပုံခင်းပါလို့ ရင်းဖက်ကာ ရယူအပ် တို့လွတ်လပ်ရေး။
- * မြဲအစဉ်ရင်မှာထွေး လွတ်လပ်ရေး ထွတ်မွေ့ချာ၊ မျိုးမြန်မာ ပြည်သူတွက် နှစ်သက်ဖွယ်ရာ။ အသက်သွေးကြောပမာ ရင်သည်းလွှာ ကမ္မည်းထိုး၊ သက်ဆုံးတိုင် ယိုင်မလဲ မြဲမြဲစေရိုး။ ။

ဖိုလေးလုံးသောင်းကိုကို



လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းစဉ်ကာလ ပျဉ်းမနားမြို့ ဘိုကိတ်ခြံတွင် တပ်စွဲထားသော ဗမာ့ကာကွယ်ရေးတပ်မတော် တပ်ရင်း (၁) အား ဖိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း စစ်ဆေးစဉ်။

အချုပ်ပို (ဂ) မှ
ဖိအားပေးခြင်းတို့သည် လွတ်လပ်၍ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံ များအကြား လိုက်နာရမည့် ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာ ဥပဒေများကို မလေးစား၊ မလိုက်နာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
ထို့အတူ အင်အားကြီးနိုင်ငံများသည် နိုင်ငံငယ်များအား လွှမ်းမိုး နိုင်ရန် နှောင့်ကြိုးပါသော အကူအညီ အထောက်အပံ့များ နောက် ကွယ်တွင် အပေးအယူနှင့် တောင်းဆိုမှုများ ရှိနေကြသည်။ ယင်း တောင်းဆိုမှုများသည် တစ်ခါတစ်ရံ အပြန်အလှန် အကျိုးစီးပွား အတွက် တောင်းဆိုမှုဆိုသည်ထက် ပြည်တွင်းရေးအား စွက်ဖက် လိုခြင်း၊ ဖိအားပေးခြင်းသဘော သက်ရောက်လာပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မုန့်သာမြင်၍ တုတ်ကိုမမြင်ပါက ဖြစ်လာမည့်အကျိုးဆက်သည် မိမိနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးအနှစ်သာရနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ ဆုံးရှုံးရမည် ဖြစ်သည်။
ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံရေးအခြေအနေတွင် နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေး နောက်ကွယ်၌ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီများ ခြေရှုပ်နေကြပါသည်။ နည်းလမ်းအမျိုးမျိုး၊ ဖိအားအမျိုးမျိုး၊ အပေးအယူအမျိုးမျိုးနှင့် စွက်ဖက်နေကြသည်မှာ အထင်အရှားဖြစ်ပါသည်။ စစ်မှန်သော မိတ်ဆွေနိုင်ငံများရှိသကဲ့သို့ အကျိုးအမြတ်ထုတ်လိုသော နိုင်ငံများ လည်း ရှိနေပါသည်။ ထိုသို့ အမျိုးမျိုးသော ရည်ရွယ်ချက်ရှိကြသည့် နိုင်ငံများအကြားတွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေး၊ အချုပ် အခြာအာဏာနှင့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများကို မျက်ခြည်မပြတ် ရန်မှာ အဓိကတာဝန် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုတာဝန်မှာ နိုင်ငံသားတိုင်း အတွက် နိုင်ငံသားတစ်ယောက်တာဝန်ဖြစ်ပါသည်။ အစဉ်အဆက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်လာခဲ့သည့် လွတ်လပ်ရေး၏ အရသာကို ခံစားနေကြရသည့် ပစ္စုပ္ပန်မျိုးဆက်မှာသည် နောင်မျိုးဆက် များအဆင့်ဆင့်သို့ လွတ်လပ်ရေးကို လက်ဆင့်ကမ်းနိုင်ရန်မှာ ပစ္စုပ္ပန် မျိုးဆက်များအားလုံး၏ တာဝန်ဖြစ်ပါသည်။

စိန်ရတုမှသည် ကမ္ဘာတည်သရွေ့
မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးသမိုင်းကြောင်း ဆိုသည်က အားလုံးသိရှိ နားလည်ပြီးဖြစ်သည်။ အသက်၊ သွေး၊ ချွေးပေါင်းများစွာ ပေးဆပ် ခဲ့ရသည်။ ဒုက္ခများ ခါးစည်းခံခဲ့ကြရသည်။ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကို

လွယ်လွယ်ကူကူရခဲ့သည်မဟုတ်ဘဲ ကိုလိုနီလက်အောက် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်အတွင်း နည်းမျိုးစုံဖြင့် တိုက်ခိုက်ယူခဲ့ရသည်။ ထို လွတ်လပ်ရေးကြီး လွယ်လွယ်ကူကူနှင့် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီလက် အောက် ရောက်သွားနိုင်သည်ကို သတိပြုထိန်းသိမ်းကြမှသာ အခွန်ရှည်သောလွတ်လပ်ရေးနှင့် လွတ်လပ်ရေးအနှစ်သာရကို ခံစားကြရမည် ဖြစ်သည်။
ခေတ်သစ်ကိုလိုနီစနစ်တွင် သူတစ်ပါးတိုက်ရိုက် အုပ်ချုပ်မှု အောက် မရောက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးမှစ၍ သွယ်ဝိုက် ၍ လွှမ်းမိုးမှု၊ ချုပ်ကိုင်မှုမှသည် သူတစ်ပါးအလိုကျ အစိုးရတစ်ရပ် ပြောင်းလဲရေးအထိ အကျိုးဝင်နေသည်ကို သတိပြုကြရပါမည်။ ထိုသို့ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီဝါဒအောက်တွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ် ရေးနှင့် လွတ်လပ်ရေးအနှစ်သာရသည် မည်သို့အဓိပ္ပာယ်ရှိတော့ မည်နည်း။ ကမ္ဘာတွင် ခေတ်သစ်ကိုလိုနီစနစ်အောက်ရောက် နေသော နိုင်ငံများကို သင်ခန်းစာယူကြရပါမည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေး မတည်မငြိမ်မှုကို အခွင့်ကောင်းယူကာ သူတို့ အလိုကျ အစိုးရများ၊ ရုပ်သေးအစိုးရများ အာဏာရရှိစေရန် ကြိုးစား နေကြသည်။ စီးပွားရေးနှင့် သယံဇာတရင်းမြစ်များကို ချုပ်ကိုင် ကြသည်။ အီရတ်နိုင်ငံ၊ အာဖဂန်နိုင်ငံတို့ကို သင်ခန်းစာယူကြ ရပါမည်။ နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးနှင့် လွှမ်းမိုးခံနေရသည့် နိုင်ငံများစွာ လည်း ရှိနေပါသည်။
ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် ခေတ်သစ် ကိုလိုနီဝါဒသည် မင်းသားမျက်နှာဖုံးစွပ်ထားသော ဘီလူးများ ဖြစ်သည်။ သူခိုးကို ဓားရိုးကမ်းသလို မဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ထိုသို့ဆိုခြင်းသည် နိုင်ငံ တကာဆက်ဆံရေးနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးတွင် သီးခြားနေရန်ဟု ဆိုလိုသည်မဟုတ်ဘဲ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို မျက်ခြည်မပြတ်ဖော်ဆောင်ရန်နှင့် လွတ်လပ်ရေး၏အနှစ်သာရကို မပျောက်မပျက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ သို့မှသာ ဘိုးဘွားတို့အသက်သွေးချွေးတို့ဖြင့် ရယူခဲ့သော လွတ်လပ်ရေးသည် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ အခွန်ရှည်နေမည် ဖြစ်ပါသည်။ လွတ်လပ်ရေး အခွန်ရှည်မှသာ ယနေ့နိုင်ငံသားအားလုံး မျှော်မှန်းကြသည့် နိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ။